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VORES YTRINGSFRIHED ER PÅ SPIL – OG 
DET ER VORE ÆLDRES VILKÅR OGSÅ!

På en af de få solbeskinnede sommerdage i august 
barslede regeringen med et bælgmørkt forslag om 
at indskrænke danskernes ytringsfrihed ved - som 
det hedder - at forbyde ”utilbørlig omgang med 
religiøse genstande”. Forslaget er ikke bare en 
genindførelse af den blasfemiparagraf, som blev 
afskaffet for seks år siden - men en skærpelse af 
den.

Det er siden offentliggørelsen kommet for en 
dag, at Udenrigs- og justitsministeriet har holdt 
møde med repræsentanter fra Dansk Muslimsk 
Union om udarbejdelsen af lovforslaget. Dansk 
Muslimsk Union er en paraplyorganisation, der 
tæller forskellige sunni-muslimske foreninger 
– eksempelvis repræsentanter fra det tyrkiske 
religiøse direktorat for religion ”Diyanet” og en 
organisation med rødder i Det 
Muslimske Broderskab. 

”Historien viser også, at man 
aldrig kan mætte udemokratiske 
kræfter ved at fodre dem med lun-
ser af vores frihedsrettigheder. De 
udemokratiske vil bestandig kræve 
større og større lunser”.

Lige mine ord, fristes jeg til at 
sige. Men det er ikke mine ord – men såmænd 
Lars Løkke Rasmussens egne taget fra bogen ”Løk-
keland” udgivet i 2006 i kølvandet på Muham-
medkrisen. Den samme Lars Løkke Rasmussen, 
hvis ministerium nu holder møde med repræsen-
tanter for Erdogan og Det Muslimske Broderskab 
om, hvordan ytringsfriheden i Danmark kan 
indskrænkes. Det er dybt forstemmende.

Forstemmende var det derimod ikke at deltage i 
vort partis sommergruppemøde i Sønderborg. Her 
boblede det af godt humør, engagement, nye idéer 
og arbejdslyst – og masser af god medieomtale.

Foruden et nyt migrationsudspil og en række 

initiativer på sundhedsområdet fremlagde vi også 
et nyt pensionsudspil, som skal sikre 5.000 nye 
plejehjemspladser over de næste fire år.  Mange 
tusinde ældre danskere står på venteliste til 
at komme på plejehjem. Der er tale om ældre 
borgere, som ikke længere kan klare sig i eget 
hjem eller i en plejebolig, og som har behov for 
pleje døgnet rundt. Det behov kan vores danske 
velfærdssamfund altså ikke honorere i dag. Det er 
i sagens natur helt uacceptabelt.

Derfor vil vi manglen på plejehjemspladser til 
livs én gang for alle – og til formålet har vi allieret 
os med de danske pensionsselskaber, som vil 
bruge midlerne fra danskernes pensionsindbeta-
linger til at bygge nye plejehjem rundt omkring i 
landet. Et forslag som har fået rosende ord med 

på vejen fra både Ældre Sagen 
og  pensionsselskaberne.

For selv om vi har haft stor 
fokus på ytringsfriheden de 
 seneste uger, skal ingen tro, at 
vi har glemt én af vores for-
nemste mærkesager – nemlig 
de ældre. Og i 2022 så vi den 
største udhuling af folkepensi-

onens købekraft i 40 år. Finansministeriet lægger 
op til at pensionen næste år skal stige med 1,2 
pct. Det kan vi ikke være bekendt. Derfor kæm-
per Dansk Folkeparti for at hæve folkepensionen 
yderligere: Hver fjerde danske folkepensionist har 
faktisk kun deres folkepension, lidt ATP og andre 
offentlige ydelser at leve for. 

Den nye politiske sæson er lige om hjørnet. 
Vigtige opgaver som forhandlinger om finanslo-
ven, seniorernes vilkår på arbejdsmarkedet, en 
skattereform og udmøntning af aftalen om Forsva-
rets økonomi venter forude. I folketingsgruppen 
glæder vi os til at klø på og sætte danskerne først!

[ FORMANDEN SKRIVER ]

MORTEN MESSER
SCHMIDT,  FORMAND 
FOR DANSK 
 FOLKEPARTI

KO L O F O N

I 2022 så vi den 
største udhuling af 
folkepensionens 
købekraft i 40 år.
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 Æ L D R E P O L I T I K Næsten 20.000 dan-
skere i alderen 67 år eller ældre er lige nu 
på venteliste til en plejehjemsplads. Nu 

kommer Dansk Folkeparti med et konkret 
forslag til, hvordan der kan skabes 5000 
ekstra plejehjemspladser.

I et nyt udspil foreslår DF, at der etab-
leres et “Partnerskab om bedre boliger til 
ældre”, ledet af danske pensionsselskaber. 
Partnerskabet skal bestå af branchefor-
eningen Forsikring & Pension, Selveje 
Danmark, Dansk Industri, Ældre Sagen og 
Kommunernes Landsforening.

Dette partnerskab skal, koordineret af 

Ældremininisteriet, inden 2028 investere 
pensionsmidler i 5000 friplejehjems-
pladser, der fordeles over hele landet.

“Det er helt i tråd med pensionssek-
torens egne meldinger om at investere i 
vore egne ældre. Det gode ved denne mo-
del er endvidere at evt. profit i sidste ende 
vil komme danskerne til gode,” skriver DF.

I følge udspillet skal 1000 pladser være 
forbeholdt borgere med ingen eller meget 
lav pensionsopsparing. /trol

DF: SÅDAN KAN DER SKABES 5000 
PLEJEHJEMSPLADSER INDEN 2028
Dansk Folkeparti foreslår 
et partnerskab med 
 pensionssektoren om etab
lering af 5000 friplejehjems
pladser inden 2028

S E LV P I N E R I  Den 

radikale udenrigsordfø-

rer Christian Friis Bach 

foreslår, at Danmark skal 

give en officiel undskyld-

ning for sin fortid som 

slavenation, inspireret en 

hollandsk undskyldning. 

Men det er noget skørt 

selvpineri, mener Dansk 

Folkepartis formand, Mor-

ten Messerschmidt. Han 

påpeger i et debatindlæg 

i Information, at slaveri 

var udbredt i Afrika og 

Mellemøsten, længe før 

europæerne kom til. 

Vesten har intet at skam-

me sig over, og de radikale 

burde i stedet fordømme 

de lande, som stadig har 

slaver, mener DF-forman-

den. /nicklas

Gruppeformand er blevet far
F O R Æ L D R E  Det er ikke politik, der er i 
centrum hos DF's gruppeformand Peter Kofod 
i disse dage. Han holder barsel fra sit arbejde i 
 Folketinget frem til oktober, og som det fremgår 
af billedet, som vi har lånt fra Peters facebook-
side, så er det noget helt andet, der lige nu 
fylder hos ham og kæresten, folketingskandidat 

Josephine Alstrup: Deres fælles lille projekt, 
Anastacia, som blev født den 19. august.

"Det er utrolig overvældende at blive forældre 
- men kun på den gode måde," skriver den stolte 
far på Facebook. 

Mens Peter Kofod holder barsel, afløses han i 
Folketinget af Søren Rasmussen fra Kolding.

NEJ, 
VI SKAL IKKE 
UNDSKYLDE FOR 
SLAVERI
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DF FÅR STOPPET WOKEIDIOTI 
I NY MEDIEAFTALE

KOMMUNALT I et åbent brev til Kommunernes 
Landsforenings bestyrelse kritiserer 31 DF-by-
rådsmedlemmer KL. De peger blandt andet på, 
at KL er blevet en fagforening for djøfere ansat 
i den kommunale forvaltning snarere end kom-
munalpolitikernes talerør. 

De 31 byrådsmedlemmer mener også, at KLs 
bestyrelse og SVM-regeringen er fedtet for me-
get ind i hinanden. 12 ud af 17 medlemmer af 

KLs bestyrelse er således enten socialdemokrater 
eller Venstre-folk. 

"KL er blevet en dikkende lammehale for 
 regeringen," lyder det fra de kritiske DFere. 

Sagaen om Store Bededag har desuden vist, 
hvordan KL blev brugt som et politisk redskab 
for Socialdemokratiet og Venstre til at tryne DFs 
forslag om lokal bevarelse af helligdagen, lyder 
det. / kkb

DF LAGDE EN 
KRANS VED 
ISTEDLØVEN
TA K  Det er 80 året for 

samarbejdspolitikkens 

ophør under besættel-

sen, og det markerede 

Dansk Folkeparti ved 

at lægge en krans ved 

Istedløven i forbindelse 

med sit sommergrup-

pemøde i grænselandet. 

"For tapperhed" stod der 

på kransen, som formand 

Morten Messerschmidt 

nedlagde ved løven på 

Flensborg Gl. Kirkegård.

M E D I E P O L I T I K  Den nye medieaftale er blevet 
mere borgerlig og national, end der var lagt op til, 
takket være Dansk Folkeparti.

Som en del af aftalen, som DF er med i som 
det eneste borgerlige parti udenfor regeringen, 
bliver det nemlig igen skrevet ind i DR’s public 
service-forpligtelse, at DR skal formidle Danmarks 
kristne kulturarv. Samtidig har DF fået fjernet et 
krav om, at der skal laves ’køns-selvangivelser’ for 
medier, der modtager statsstøtte.

”Vi har sikret kristendommen og fået fjernet 
woke-idiotien,” sagde DFs formand Morten Mes-
serschmidt, da aftalen var på plads i juni.

Kravet om kønsselvangivelser kom med i den 

foregående medieaftale, som den daværende 
S-regering sidste år indgik med venstrefløjen. Det 
var også i den aftale, at kravet om formidling af 
den kristne kulturarv blev fjernet fra DR’s public 
service-forpligtelse.

“Dansk Folkeparti har mange værdipolitiske 
aftryk på aftalen, der alt i alt er en væsentlig 
forbedring fra den forrige medieaftale,” siger 
medieordfører Mikkel Bjørn.

Han fremhæver også, at DRs arkiv gøres frit 
tilgængeligt for alle borgere, og at DR forpligtes 
på alsidighed i deres medievirksomhed.

“Vi er stolte over at have bidraget til en markant 
mere borgerlig og national aftale," siger Bjørn.

DF er som det eneste borgerlige parti udenfor regeringen med i den nye 
 medieaftale. ”Vi har sikret kristendommen og fået fjernet wokeidiotien,” siger 
DFs formand, Morten Messerschmidt

DF-byrødder: KL er en indspist organisation

"Vi har mange 
værdipolitiske 
aftryk på afta-
len," siger DFs 
medieordfører 
Mikkel Bjørn.

Fotos: Frederik Bo Thom
sen
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K I L D E :  D A N S K  I N D U S T R I  /  B E R L I N G S K E

Rasmussen vikar for Kofod

100.000

PÅ TINGE DFs byrådsmedlem 
og 2. viceborgmester i Kolding, 
Søren Rasmussen, har i disse 
uger sin daglige gang på Chri-
stiansborg. Søren Rasmussen 
er indkaldt som suppleant for 
gruppeformand Peter Kofod, der 
er på barselsorlov.

”Det er fantastisk at få lov at 
prøve at sidde i Folketinget, og 
det er en mulighed, jeg slet ikke 
havde regnet med. For Peter er 
jo en frisk, ung mand. Men nu 
skulle han på barsel, og så opstod 
denne mulighed, og det er jeg 
meget taknemmelig for,” siger 
Søren Rasmussen.

Han har blandt andet brugt 
tiden i Folketinget på at rejse 
sager for borgere i Kolding. I den 
forbindelse holdt Søren Rasmus-
sen 'træffetid' på Kolding Uddan-
nelsescenter den 31. august, hvor 
alle kunne kigge forbi til en snak.

"Mange af de folketingsmed-
lemmerne, der er valgt i Kolding, 
ser vi desværre kun, når der skal 
være valg. Jeg vil gerne benytte 
min tid i Folketinget til at rejse 
sager, som er vigtige for Koldings 
borgere," siger Søren Rasmussen, 
som blandt andet er DFs kommu-
nal- og indenrigsordfører, mens 
han sidder i Folketinget. 

Kandidaternes placering på 
 stemmesedlen afgøres på årsmødet 
i Viborg den 30. september
E P VA L G 2 0 2 4  Dansk Folkeparti stiller med et 
stærkt hold, når danskerne til juni næste år skal stem-
me til Europa-Parlamentet. 

Hvert parti må opstille 20 kandidater, og 18 DF’ere 
har ansøgt om at blive kandidater og er blevet god-
kendt af valgudvalget. Nu er det så op til de delegerede 
på årsmødet i Viborg den 30. september at beslutte, 
hvilken placering kandidaterne skal have på stemme-
sedlen. 

Hovedbestyrelsen har valgt at opstille sideordnet, og 
det betyder, at det er de personlige stemmer der afgør, 
hvem DF får valgt. Derfor er placeringen på stemme-
sedlen ikke afgørende for, hvem der bliver valgt.

I faktaboksen kan du se, hvem de 18 kandidater er. 
På årsmødet bliver deres placering afgjort på følgende 
måde:

Først får alle kandidater mulighed for at lave en kort 
præsentation. 

Herefter følger tre valgrunder jf. vedtægternes §15:
1.  Valg af spidskandidat (Her skrives ét navn på  

stemmesedlen) 
2.  Valg af kandidat nr. 2-4 (Her skrives to navne på 

stemmesedlen) 
3.  Valg af øvrige kandidater (Her skrives fem navne på 

stemmesedlen)
Hovedbestyrelsen søger bemyndigelse til at indsupple-
re kandidater, i tilfælde af frafald, eller ledige pladser 
på listen. De indsupplerede kandidater, vil få plads 
nederst på listen. ■

18 EP-KANDIDATER
 KLAR FOR DANSK 
 FOLKEPARTI

DE 18 EP-KANDIDATER

n  Vestjylland: Anders Vistisen,  
Henrik  Thinggaard, Majbritt Birkholm

n  Østjylland: Inger-Marie Tryde og  
Michael Nedersøe

n  Sønderjylland: Rune Bønnelykke og  
Sune Nørgaard

n Fyn: Carsten Sørensen, Marianne Mix Larsen
n  Sjælland: Julia Jacobsen, Søren Hansen, 

Nickolei Granell 
n København omegn: Hans Blaaberg
n København: Cecilie Winther og Finn Rudaizky
n Bornholm: Mette Sode
n Nordsjælland: Tobias Weische
n Nordjylland: Joachim Mortensen

 F O T O :  F R E D E R I K  B O  T H O M S E N
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DF FÅR FLERE FOLKEVALGTE
Fire byråds og regionspolitikere med en fortid i Nye Borgerlige har meldt sig ind i Dansk 
 Folkeparti. Tre af dem bliver kandidater til EuropaParlamentsvalget i 2024
VO KS E VÆ R K Dansk Folkeparti får 
flere byråds- og regionsrådsmedlemmer. 
På et pressemøde i partiets hovedkontor i 
Ejstrupholm kunne partiformand Morten 
Messerschmidt den 25. august byde vel-
kommen til to nye folkevalgte, der begge 
kommer fra Nye Borgerlige: Inger-Marie 
Tryde, regionsrådsmedlem i Region Midt-
jylland, og Jens Kannegaard Lundager, 
byrådsmedlem i Norddjurs Kommune.

Tidligere på året skiftede Rune Bønne-
lykke, byrådsmedlem i Vejle, og Henrik 
Thinggaard, byrådsmedlem i Struer, også 
til Dansk Folkeparti. Begge var med på 
pressemødet i Ejstrupholm, for her kunne 
Morten Messerschmidt også fortælle, at 
Rune Bønnelykke, Henrik Thinggaard og 
Inger-Marie Tryde alle har valgt at stille 

sig til rådighed som kandidater til Euro-
pa-Parlamentsvalget i 2024.

"Alle fire er dygtige, dedikerede 
politikere, som passer godt ind i Dansk 
Folkeparti, og jeg glæder mig over, at 
de nu er med på holdet. Alle, der har 
Danmark i hjertet og som arbejder for 
det samme som os, er velkomne i Dansk 
Folkeparti, så det her er en glædens 
dag," sagde Morten Messerschmidt på 
pressemødet.

Jens Kannegaard Lundager har tidligere 
været medlem af Dansk Folkeparti, men 
forlod partiet, fordi han ikke var enig i 
den politiske linje under den daværende 
DF-formand Kristian Thulesen Dahl. Han 
meldte sig tidligere på året ud af Nye 
Borgerlige. 

”Jeg kan se mig i det politiske projekt, 
som Morten Messerschmidt har præsente-
ret som formand. Jeg glæder mig over, at 
Dansk Folkeparti nu har markeret klart, at 
det er et borgerligt parti,” siger Jens Kan-
negaard Lundager, der sidder i Økonomi-, 
Arbejdsmarkeds-, Børne- og Ungdoms- 
samt Voksen- og Plejeudvalget i Norddjurs 
Kommune, hvor han også er medlem af 
handicaprådet.

For Inger-Marie Tryde er det ikke 
mindst Dansk Folkepartis EU-politik, der 
får hende til at melde sig ind under DFs 
faner og tilbyde sig som EU-kandidat.

”Modstanden mod EU er min altover-
skyggende mærkesag,” siger Inger-Marie 
Tryde, der tidligere har været aktiv i 
Junibevægelsen. ■

Fra venstre: 
Jens Kanne-
gaard Lundager, 
byrådsmedlem 
i Norddjurs, In-
ger-Marie Tryde, 
regionsråds-
medlem i Region 
Midtjylland, 
Morten Messer-
schmidt, for-
mand for Dansk 
Folkeparti, Hen-
rik Thinggaard, 
byrådsmedlem i 
Struer, og Rune 
Bønnelykke, 
byrådsmedlem i 
Vejle.

F Y N  Omkring 100 folkevalgte og lokal-
formænd fra Dansk Folkeparti var søndag 
den 20. august samlet til tillidsmandsmø-
de i Otterup på Nordfyn. 

Her var det kommende EU-parlaments-
valg, meningsmålinger og andre aktuelle 
sager på dagsorden. DFs formand Morten 
Messerschmidt gav også en aktuel politisk 
orientering.

Meldingen fra mødet lyder, at stemnin-
gen blandt tillidsfolkene var rigtig god.

100 TILLIDSFOLK 
SAMLET I OTTERUP
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KØ B E N H AV N  Fire neder-
lag i fem kampe lyder ikke 
prangende, men hvad gør 
det, når man kan slå Social-
demokratiet? 

Stemningen hos Dansk 
Folkepartis hold ved gade-
fodboldstævnet Sponsorcup 
2023, der blev spillet i 

København den 25. maj 
og samlede penge ind til 
Hjemløselandsholdet, var i 
hvert fald tårnhøj, da sidste 
puljekamp var spillet. For 
ganske vist tabte DF-holdet 
de fire første kampe - mod 
Konservative, Alternativet, 
Den Sociale Udviklingsfond 

(SUF) og Hjemløselandshol-
det – men i sidste puljekamp 
gik alt op i en højere enhed, 
og modstanderen Socialde-
mokratiet blev slået med 4-1. 
Og det føltes næsten som at 
vinde hele stævnet.

Med på holdet var både 
DF'ere og ansatte i Folke-

tingsgruppen, og holdet blev 
kyndigt ledet af partisekretær 
Chris Bjerknæs. På billedet 
ses DFerne sammen med 
Hjemløselandsholdet, som 
via Sponsorcup fik penge til 
at kunne deltage ved VM for 
Hjemløse.

Foto: Ombold 

Men vi vandt da over socialdemokraterne...

MESSERSCHMIDT MALER DF BLÅT: 
JA TAK TIL SKATTELETTELSER

B L ÅT PA R T I Dansk Folkepartis 
 formand Morten Messerschmidt rydder 
nu enhver tvivl af bordet: DF er et blåt 
parti, som er tilhænger af skattelettelser. 
Det siger han i et stort interview med 
Berlingske, hvor han fastslår, at DF under 
den forrige ledelse fik placeret sig et 
sted "hvor alt for mange troede, vi var 
 socialdemokrater".

"Men det er vi ikke. Vi er blå bloks  bløde 
hjerter, der kæmper utrætteligt for de 
ældre og de svage, men vi skal også være 

et parti, som meget gerne 
vil sænke skatten for at give 
danskerne mere økonomisk 
frihed," siger Morten Messer-
schmidt.

"Vi siger nu farvel til den 
meget dogmatiske linje, der 
gjorde vælgerne i tvivl om, 
hvor vi hører til," tilføjer han.

 DF er klar til at indgå en 
skatteaftale med regeringen, 
og Morten Messerschmidt har 

bl.a. disse DF-ønsker: Arveafgif-
ten og registreringsafgiften på 
familibiler op til 500.000 kr. skal 
afskaffes. Desuden skal praktik- 
og lærlingeløn gøres skattefri og 
håndværkerfradraget til f.eks. 
istandsættelser skal genindføres.

"Vi vil meget gerne lave en 
aftale, hvis vi kan få gjort op 
med de urimeligheder, der er i 
det danske skattesystem," siger 
Morten Messerschmidt.  /trol

Dansk Folkeparti vil sænke skatten for at give danskerne mere økonomisk frihed, siger 
DFs formand Morten Messerschmidt i stort interview med Berlingske

Messerschmidts 
udmelding kom i et 
interview i Ber-
lingske 27. august.
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NYT DF-UDSPIL: INDFØR 
GRÆNSEPOLITI OG LUK 
FOR ASYL I DANMARK
Dansk Folkeparti vil flytte al asylbehandling til et center i tredjeland og indføre et selvstændigt 
grænse og fremmedpoliti. Samtidig foreslår DF en total omlægning af dansk bistandspolitik, 
så der fokuseres på at begrænse overbefolkning
MIGRATION Står det til Dansk Folkeparti, 
skal der oprettes et selvstændigt græn-
se- og fremmedpoliti, som skal sikre en 
effektiv beskyttelse af den danske grænse. 

Samtidig skal al asylbehandling flyttes 
til et tredjeland udenfor Europa, som skal 
huse flygtninge med asylstatus og udviste 
udlændinge på tålt ophold. Asylansøgere 
vil dermed aldrig komme til Danmark.

Det er to af forslagene i stort udlændin-
geudspil, “For en dansk fremtid”, som DF 
lancerede i forbindelse med sit sommer-
gruppemøde i august.

Udspillet indeholder desuden et totalt 
kursskifte i den danske udviklingsbistand. 
Fremover skal der fokuseres på overbe-
folkningsproblematikker, og EU skal drop-
pe alle handelsbarrierer, som forhindrer 
Afrika i at udvikle sig, mener DF.

FORSTÆRKET AUSTRALIEN-MODEL
Forslaget om asylbehandling i udlandet 
kaldes “en forstærket Australien-model”, 
med henvisning til, at Australien har 
transporteret alle asylsøgere til østaten 
Nauru. 

”Konkret vil Dansk Folkeparti indgå en 
aftale med et tredjeland om, at Danmark 
får jurisdiktion i et område af det pågæl-
dende land. Asylcentret vil således blive 
administreret af danske myndigheder og 
efter dansk lovgivning, så vi har kontrol 
med centret og vilkårene for beboerne,” 
skriver DF.

“Vi tror på, at den her model vil føre til, 
at man meget, meget hurtigt når ned på 
omkring nul spontane asylansøgere i Dan-
mark,” siger Anders Vistisen, DFs uden-
rigsordfører og europaparlamentariker.

DFs sommergruppemøde i Sønderborg blev afsluttet med et pressemødemed DFs fungerende gruppeformand Mette Thiesen, fo rmand Morten Messerschmidt og 
 europaparlamentsmedlem og udenrigsordfører Anders Vistisen. Foto: Frederik Bo Thomsen
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Hvis DFs forslag gennemføres, kan 
udrejsecentrene Kærshovedgaard og 
Sjælsmark nedlægges.

Hele udspillet kan læses på df.dk /trol

DF FORESLÅR
1. En forstærket ”Australien-model”, 
hvor også flygtninge med asyl-
status og udviste udlændinge på 
tålt ophold skal bo permanent i en 
dansk-drevet flygtningelejr i et tred-
jeland og aldrig komme til Danmark.

2. Oprettelse af ny politimyndighed, 
Grænse og Fremmedpolitiet, og en 
kystvagt, som skal stå for den nye 
permanente grænsekontrol med 
assistance fra moderne teknologier 
som ansigtsgenkendelse, automa-
tiseret fingeraftryk-aflæsning og 
iris-scanninger.

3. Danmark og EU skal lave en 
fundamental ændring af Afrika-
politikken: Udviklingsbistanden 
skal fremover fokusere på over-
befolkning og EU skal droppe alle 
 handelsbarrierer, som forhindrer 
Afrika i at udvikle sig.

DFs sommergruppemøde i Sønderborg blev afsluttet med et pressemødemed DFs fungerende gruppeformand Mette Thiesen, fo rmand Morten Messerschmidt og 
 europaparlamentsmedlem og udenrigsordfører Anders Vistisen. Foto: Frederik Bo Thomsen

DF: PENGENE SKAL 
FØLGE PATIENTEN
DF vil give behandlingsgaranti fra første dag på udvalgte 
 områder. Forslaget er med i et kommende sundhedsudspil. 
”Uanset om du er rig eller fattig, skal du have den rigtige be
handling fra dag ét,” siger sundhedsordfører Mette Thiesen

DF FORESLÅR
1.   BEHANDLINGSGARANTI 
FRA DAG ÉT
Pengene skal i langt højere grad 
skal følge patienten i sundhedsvæ-
senet. Udrednings- og behandlings-
garantien skal over en årrække der-
for omlægges til at gælde fra dag ét 
på en række udvalgte områder.

2. FORBEDRET KLAGESYSTEM
Alt for mange danskere opgiver at 
klage over behandling i sundheds-
systemet, fordi klagesystemet er 
uoverskueligt. DF vil have igangsat 
et arbejde, der skal forenkle klage-
systemet og gøre det lettere for pa-
tienterne at løfte bevisbyrden, når 
de eksempelvis søger erstatning.

3. NÆRHED - FAST FAMILIELÆGE 
TIL ALLE
Alt for mange danskere står uden 
fast familielæge. Det er ikke rime-
ligt. Dansk Folkeparti vil derfor 
bl.a. arbejde for bedre fordeling af 
uddannelsesstillinger, midler til at 
læger i lægedækningstruede områ-
der kan ansætte andet personale, 
holde danske læger i Danmark mv.

4. FOREBYGGELSE
Dansk Folkeparti vil blandt andet 
arbejde for:
- Medicintilskud til fedmemedicin
- Gratis vaccine mod lungebetæn-
delse til ældre og udsatte danskere
- Ingen børn skal begynde at ryge 

SUNDHED Pengene skal i langt højere 
grad følge patienterne. Det mener Dansk 
Folkeparti, som foreslår, at behandlings-
garantien skal gælde fra dag ét på en 
række udvalgte områder. Det vil betyde, 
at patienterne frit skal kunne mellem 
offentlig og privat behandling, så snart 
de er udredt. 

DF er på vej med 
et større sundheds-
udspil, men på 
sommergruppemø-
det i Sønderborg i 
august præsentere-
de sundhedsordfø-
rer Mette Thiesen 
partiets ambitioner 
på sundhedsområ-
det. Her står behandlingsgarantien som 
noget helt centralt:

”Det vigtigste er at sikre, at dansker-
ne – uanset om du er rig eller fattig, høj 
eller lav – kan få den rigtige behandling 
fra dag ét, og at pengene følger med, så 
du ikke skal have penge op af lomme. 
Hvis du ikke kan få en tid med det 
samme i det offentlige, så skal du kunne 
gå ud i det private, hvor der er masser af 

ledig sengekapacitet. Det kan ikke være 
rigtigt, at det kun er dem, der har råd til 
en privat sundhedsforsikring, der kom-
mer forrest i køen,” siger Mette Thiesen, 
som mener, at forslaget vil skabe et mere 
effektivt system med kortere ventetider 
og bedre arbejdsmiljø.

"Det vil jo betyde, 
at man ikke læn-
gere har så travlt 
på de offentlige 
sygehuse, så dér vil 
man få tid og ro til 
bedre at strukturere 
tingene, så syge-
plejerskerne får 
mere tid til at ud-
føre deres arbejde," 

siger Mette Thiesen.

LØNLØFT OG FASTHOLDELSE
En reel behandlingsgaranti kræver, 
at sundhedsvæsenet kan fastholde og 
rekruttere ansatte. Derfor foreslår DF 
en bred vifte af værktøjer, blandt andet: 
Lønløft, fastholdelse af seniorer, indsats 
for at få de mange sundhedsuddannede, 
der har forladt branchen, tilbage. /trol

Det kan ikke være 
 rigtigt, at det kun er 
dem, der har råd til 

en privat sundheds
forsikring, der kom
mer forrest i køen.
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"REGERINGEN 
 BØJER SIG FOR 
MUSLIMSKE 
MØRKEMÆND"
"Det er en kæmpe glidebane," siger Dansk Folkepartis ytrings
frihedsordfører Mette Thiesen om regeringens lovforslag om 
forbud mod koranafbrændinger. "Jeg forstår simpelthen ikke, at 
regeringen vil lade nogle vanvittige islamiske nationer diktere, 
hvad vi må mene og sige i Danmark," siger Mette Thiesen

KORANAFBRÆNDING ”Det er helt van-
vittigt”.

Dansk Folkepartis fungerende gruppe-
formand og retsordfører Mette Thiesen 
lægger ikke fingrene imellem, når hun skal 
kommentere regeringens lovforslag om at 
forbyde koranafbrændinger – eller ”utilbørlig 
behandling af religiøse genstande", som det 
hedder i lovforslaget.

Hun er målløs over, at regeringen vil skrot-
te en central dansk frihedsrettighed for at 
tækkes ”nogle muslimske mørkemænd,” som 
hun siger – med henvisning til Den Islami-
ske Samarbejdsorganisation (OCI) med 57 
lande, som har krævet, at Danmark forbyder 
koranafbrændinger.

”Det her vil bedste fald svække, i værste 
fald ødelægge, noget af det allerfineste 
vi har, nemlig ytringsfriheden. Jeg forstår 
simpelthen ikke, at regeringen vil lade nogle 
vanvittige islamiske nationer diktere, hvad vi 
må mene og sige i Danmark. Det er jo lande, 
der hænger homoseksuelle og undertrykker 
kvinder,” siger Mette Thiesen, der også er 
DFs ytringsfrihedsordfører.

ÅBNER FOR GLIDEBANE
Hun mener, at regeringen med sit lovforslag 
åbner en glidebane, der vil føre til forbud 
mod helt legitime ytringer. For eksempel 
iranske kvinders afbrænding af tørklæder i 
protest mod Iran - eller kunstneren Firoozeh 
Bazrafkan, der flere gange har ødelagt en 

koran på et rivejern i protest mod Irans kvin-
deundertrykkelse, som er begrundet i Islam.

”Det her handler ikke bare om koran-
afbrændinger. Når man rækker fanden en 
lillefinger, tager han hånden og ofte hele 
armen. At tro, at de her muslimske mørke-
mænd lader sig nøje med det her, er utopi. 
De vil bare komme med flere krav. Regerin-
gen har åbnet for en kæmpe glidebane”.

Men er det ikke bare dårlig opførsel at bræn-
de koraner af?

”Jeg ville da aldrig selv brænde en  koran 
af. Men i et frit samfund må man altså gerne 
komme med ytringer, som andre synes er 
fjollede eller åndsvage. De kan så bare kigge 
den anden vej eller tage til genmæle,” siger 
Mette Thiesen.

Men skal hellige skrifter ikke beskyttes?
”Nej det skal de ikke. Vi har en god 

 tradition i frie vestlige samfund for kritik 
og latterliggørelse af religioner. Tænk bare 
på  Monty Pythons Life of Brian - eller Jens 
Jørgen Thorsens Jesusmaleri. Det skal vi 
selvfølgelig fortsætte med".

Regeringen siger, at koranafbrændingerne 
truer Danmarks sikkerhed?

"Der har været en terrortrussel mod Dan-
mark lige siden muhammedkrisen, og trus-
selsniveauet er ikke blevet ændret, selv om 
regeringen har været ude og sige, at man vil 
forbyde koranafbrændinger. Så det argument 
køber jeg ikke. Regeringen burde gøre som 
Fogh-regeringen gjorde under muhammed-

STEEN TROLLE

LOVFORSLAG 
MOD KORAN- 
AFBRÆNDINGER
Regeringen fremlagde den 
25. august et lovforslag om at 
straffe "utilbørlig behandling 
af religiøse skrifter", herunder 
afbrænding af Koranen: 

■  Enhver utilbørlig behandling 
af fysiske genstande med 
væsentlig religiøs betydning 
for et trossamfund uden for 
folkekirken skal kunne straffes 
med bøde eller op til to års 
fængsel.

■  Genstandene kan være 
bøger som Koranen, Bibelen 
eller Toraen. Men det kan også 
være eksempelvis et krucifiks. 
Det kan dog ikke være 
en beklædningsgen-
stand, selv om den måtte have 
en religiøs betydning.

■  Heller ikke verbale eller 
skriftlige tilkendegivelser eller 
satiretegninger om religiøse 
genstande og emner bliver 
kriminaliseret.

■  Utilbørlig behandling dæk-
ker over bl.a. afbrændinger. 
Men med loven kan det også 
straffes at tilsøle, trampe, stik-
ke i eller sparke til en sådan 
genstand. Til gengæld straffes 
det ikke, hvis man for smider 
en religiøs bog i skraldespan-
den - medmindre politiet er til 
stede og måtte vurdere, at det 
sker på en forhånende måde.

■  Loven gælder kun, hvis den 
utilbørlige behandling sker på 
en offentlig vej, bliver trans-
mitteret via internettet eller 
er tilsigtet at blive videregivet 
af medier eller på offentlige 
møder.
 Kilde: Justitsministeriet
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krisen: Stå fast på, at Danmark er frit samfund, hvor 
man har ytringsfrihed, og at vi ikke forhandler med 
terrorister”. 

OVERVEJER FOLKEAFSTEMNING 
Dansk Folkeparti vil kæmpe imod regeringens lovfor-
slag, der vil blive fremsat straks efter Folketingets åb-
ning.

”Vi vil gøre alt, hvad vi kan for at  forhindre, at det 
bliver vedtaget. Hvis det ikke lykkes, må vi alternativt 
forsøge at samle de fornødne 60 stemmer i Folketin-
get, så det kan sendes til folkeafstemning. For det her 
er meget, meget principielt,” siger Mette Thiesen. ■

KORANLOV Fredag den 25. august 2023 fremlagde regerin-
gen sit forslag om et forbud mod – som det hedder – utilbørlig 
omgang med religiøse genstande. Forslaget indebærer blandt 
andet, at det bliver forbudt at afbrænde en koran, trampe på 
den, smide den i skraldespanden på en aggressiv facon eller rive 
den i stykker. Det samme gælder for efterligninger af en Koran. 
Hvis noget kan forveksles med en Koran, må man heller ikke 
afbrænde eller trampe på den. Det gælder også i forhold til f.eks. 
spillefilm eller andre kunstprojekter. En filminstruktør må altså 
ikke lave en film, hvori der indgår en koranafbrænding, selvom 
det ikke er en Koran – men noget der ligner – der afbrændes.

Forslaget har givet regeringen mange nye venner. Her er et 
udpluk:

Dansk Muslimsk Union (der tæller medlemsorganisationer 
med forbindelse med Det Muslimske Broderskab og det tyrkiske 
direktorat for religion, Diyanet):  ”Vi værdsætter, at regeringen 
har taget skridt til at beskytte religiøse genstande med stor 
betydning for trossamfund. Det er et skridt i den rigtige retning 
for at fremme værdighed og respekt i offentligheden, i særdeles-
hed for Koranen. DMU har aktivt deltaget i dialogen om denne 
lov og afholdt et møde med repræsentanter fra Justitsministeriet 
og Udenrigsministeriet den 18. august, hvor vi understregede 
vigtigheden af, at loven ikke kun gælder på ambassadeområder, 
men også i det offentlige rum og dets omgivelser.” (Facebook, 25. 
august 2023)

Oussama el-Said, Grimhøjmoskéen: "Jeg vil sige tusind tak 
for det. De skal have et klap på skulderen. Det er et rigtigt godt 
skridt fremad: Når man gør noget ved Koranen er det det samme 
som at brænde den." (Ekstra Bladet, 25. august 2023)

Jalil Abbas Jilani, Pakistans fung. udenrigsminister: Paki-
stan sætter pris på den danske regerings foreslåede lov om at 
forbyde upassende behandling af religiøse tekster og genstande 
af betydelig vigtighed herunder den hellige Koran. Jeg havde en 
god udveksling af synspunkter med den danske udenrigsminister 
Lars Løkke Rasmussen om den danske regerings stærke forplig-
telse til at beskytte religiøse følelser. (X, 26. august 2023)

Moqtada al-Sadr, shiitisk militsleder Irak: Jeg har modtaget 
nyheden om kriminalisering af overgreb mod den hellige Koran 
med respekt og tilfredshed. På den baggrund er jeg villig til at 
optage en meningsfuld og konstruktiv dialog mellem jer og os” 
(Rudaw 27. august 2023)

Qatars Udenrigsministerium i officiel meddelelse: "Qatar 
glæder sig over den danske regerings lovforslag til Folketinget 
om at forbyde afbrænding af koranen". (X, 29. august 2023)

Fatih Alev, imam: "Nogle “ytringer” gør ytringsfriheden en 
bjørnetjeneste. Fint at der bliver luget ud, så ytringsfrihed ikke 
får lov at blive beskyldt for at være hånefrihed. Dog trist at det 
først sker af hensyn til “fremmede nationer” og ikke af hensyn til 
egne borgere, der i lang tid har følt sig hånet og nedværdiget". 
(Facebook, 26. august 2023) ■

Regeringens nye 
 islamiske venner

KENNETH KRISTENSEN BERTH
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For 80 år siden brød samarbejdspolitikken med den tyske 
besættelsesmagt sammen og Danmarks ære blev reddet. I 
2003 tog daværende statsminister Anders Fogh Rasmussen 
et radikalt opgør med samarbejdspolitikken. I dag er vores 
udenrigsminister parat til et knæfald for muslimske diktatorer  

KARSTEN LORENTZEN FRIHEDSMUSEET

Anders Fogh Rasmussen tog på 60- års dagen for ophøret af samarbejdspolitik-
ken et frontalopgør med tilpasningsivrige og underdanige politikere.

Den radikale udenrigsminister Erik 
Scavenius drømte om en dansk 
rolle i det ”stortyske rum”, og der-
for blev ytringer mod den tyske 
besættelsesmagt kriminaliseret.  
Her tager Scavenius  imod, da den 
tyske rigsbefuldmægtigede, dr. 
Werner Best ankommer til Køben-
havn den 5. november 1942.

VI BØJER OS 
ATTER FOR 
 DIKTATORER

KNÆFALD Hvad kan vi tage med os af 
erfaringer fra Tysklands besættelse af 
Danmark 1940-1945? Det spørgsmål har 
generationer af politikere og historikere 
beskæftiget sig med siden. Mest skelsæt-
tende var Anders Fog Rasmussens opgør 
med datidens tilpasningsivrige danske 
politikere.  

Mange har set samarbejdspolitikken 
som ”nødvendighedens politik”. Hvad 
kunne vi ellers have gjort? Skulle vi have 
risikeret ødelæggelse og krigslignende 
tilstande? I dag ved vi, at danske politike-
re gik længere end nødvendigt. De troede 
nemlig på en tysk sejr og forberedte Dan-
marks plads i et nyt tysk Storrrige.

For den almindelige dansker indebar 
samarbejdspolitikken omfattende be-

grænsninger i ytringsfriheden. Intet måtte 
siges eller skrives, som kunne risikere at 
provokere den tyske besættelsesmagt. 
”Man binder os på hånd og mund”, som 
Ulla Henningsen sang i en kamufleret 
modstandsvise med tekst af Poul Hen-
ningsen. 

Anders Fogh Rasmussen kritiserede, at 
regeringen og Folketinget mente, at en-
hver modstand mod den tyske overmagt 
var nytteløs. ”Men det er en meget farlig 
tankegang. Hvis alle havde tænkt som de 
danske samarbejdspolitikere, ville Hitler 
med al sandsynlighed have vundet krigen, 
og Europa var blevet nazistisk”

FOGHS FASTE HÅND
Under Muhammedkrisen, bekræftede 

statsministeren, at hans kritik af samar-
bejdspolitikken tre år tidligere ikke bare 
var tomme ord. Trods massive krav om 
en undskyldning for de satiriske tegnin-
ger, og trods utallige bange ryster fra 
størrelser som mejerivirksomheden Arla 
og pumpeproducenten Grundfos. 

Statsministeren forklarede, at vi har en 
fri presse i Danmark, og at ytringsfrihe-
den har vide rammer. Han ville på ingen 
måde kunne undskylde for lovlig brug 
af presse- og ytringsfriheden, og derved 
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Udenrigsminister Lars Løkke 
Rasmussen på fuldt tilbagetog 
efter muslimsk sabelraslen. Han 
har dermed indskrevet sig i histo-
riebøgerne som Erik Scavenius’ 
åndelige arvtager. 

Statsministeren 
gjorde dengang det 
eneste rigtige: Han 

forklarede, at vi har en 
fri presse i Danmark, 
og at ytringsfriheden 

har vide rammer.

blev det. I stedet for en undskyldning fik 
islamisterne en lang næse. 

Heller ikke dengang skortede det på 
terrortrusler, og det lykkedes for myndig-
hederne at forpurre et terrorangreb mod 
Jyllands-Postens redaktion i København i 
december 2010. Politikere fik personbe-
skyttelse, og i samme periode blev også 
Christiansborg beskyttet med fysiske 
barrierer mod f.eks. lastbiler og andet. 

I de følgende år skyllede terroraktioner-
ne ind over byer som Berlin, Bruxelles, 

Paris, Nice og Stockholm. De ramte helt 
tilfældigt - også lande, som intet havde 
med muhammedtegningerne at gøre. I 
2017 blev blasfemiparagraffen afskaffet 
af et flertal i Folketinget med undtagelse 
af Socialdemokratiet. 

Også dengang mente PET, at det kunne 
få sikkerhedsmæssige konsekvenser, men 
et af de pragmatiske argumenter for 
afskaffelsen var, at paragraffen kun i to 
tilfælde – nemlig i 1934 og 1946 – havde 
ført til domfældelse, og at den i praksis 
var uanvendelig. 

NY REGERING KNÆSÆTTER 
 TILPASNINGSPOLITIK 
Der var stille om paragraffen indtil begyn-
delsen af august i år. Her gik der pludselig 
storpolitik i en række Koranafbrændinger, 
som havde fundet sted 
siden 2018 uden stør-
re mediebevågenhed. 
Lige indtil afbrændin-
gen af en Koran fandt 
sted foran den tyrkiske 
ambassade i Stock-
holm foråret 2023 og 
stak en kæp i hjulet på 
Sveriges bestræbelser 
på at blive optaget i 
NATO.

I løbet af sommeren 
fordømte de 57 muslimske lande bag 
organisationen OIC afbrændingerne og 
krævede forbud mod forhånelse af islam. 
Dermed forduftede modstandsviljen hos 
den tidligere statsminister – nu udenrigs-
minister – Lars Løkke Rasmussen, som 
bebudede et kommende forbud mod 
”afbrænding af koraner foran ambassa-
der”, men i øvrigt lod svæve i luften, hvad 
forslaget ville komme til at indeholde. 

JUBEL VED FREDAGSBØNNEN 
Fredag den 25. august 2023 overgav re-
geringen sig betingelsesløst med et lovfor-
slag, som i bedste fald er en genindførelse 
af blasfemiparagraffen, i værste fald den 

totale censur. 
Her oplevede vi Lars Løkke Rasmus-

sen på fuldt tilbagetog. I sin bog ”Befri-
elsens øjeblik” havde han ellers skrevet, 
at ”hvis ikke vi står vagt om ytrings-
friheden, skrider det. Hvad er så det 
næste, man ikke må sige, og det næste 
og det næste? Vi har været der før med 
Muhammed-tegningerne, og jeg vil til 
min død forfægte ytringsfriheden.”

Altså lige indtil nu, hvor koranaf-
brændinger ifølge Lars Løkke Rasmus-
sen ”står i vejen for at bygge alliancer 
op. De skaber hån i en tid, hvor der er 
brug for alliance. Der skal gribes ind for 
de helt igennem utilbørlige handlinger”. 
Aner man et ekko fra samarbejdspo-
litikken i 1940, hvor man ønskede en 
alliance med Tyskland? 

Og handler det så blot om afbrændin-
ger af Koranen? Nej, hvis man spørger 
justitsminister Peter Hummelgaard, så 
er det alle offentlige forhånelser mod 
Koranen, herunder at smide bogen ”i en 
offentlig skraldespand, hvis det sker på 
en nedsættende måde”, og som det tru-
ende lød, ”så er det kun fantasien, der 

sætter grænser”. 

ET SLAG I 
 ANSIGTET 
Som et særligt 
knæfald for præste-
styret i Iran, bliver 
det tillige forbudt at 
”rive” eller ”klippe” 
i Koranen - med 
klar adresse til den 
kvindelige iranske 
kunstner Firoozeh 

Bazrafkan, som for nyligt aflivede et 
eksemplar af muslimernes hellige bog 
på et rivejern. Hun må nu finde et an-
det sted at kritisere den koranbaserede 
undertrykkelse af kvinder, som hendes 
forældre flygtede fra, da hun var fire 
år gammel. Nu rækker præstestyrets 
jurisdiktion helt til Danmark. 

Som Anders Fogh Rasmussen konklu-
derede for 20 år siden: 

”I kampen mellem demokrati og 
diktatur kan man ikke stå neutralt. 
Man må tage stilling for demokratiet og 
imod diktaturet”.

Han talte for døve øren. I dag har 
regeringen bøjet sig for diktatorer. ■
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[ FOLKETINGET ]

DFs formand, gruppeformand og næstformand 
tager på turné rundt til DFs lokalforeninger. Kom 
og hør om DF’s politiske arbejde og planerne for 
det nye folketingsår

Mød Morten, Peter og Majbritt

DANMARKSTURNÉ Der er næsten 
ikke det hjørne af Danmark, der 
ikke bliver rundet, når DFs formand 
Morten Messerschmidt, gruppefor-
mand Peter Kofod og næstformand 
Majbritt Birkholm fra den 6. oktober 
- DFs fødselsdag - tager på tur rundt 
i landet for at mødes med medlem-
mer og alle andre interesserede til 
en række debatmøder i oktober og 
november. 

Formålet er at gøre status over 
DFs politiske arbejde og politiske 
initiativer i det nye folketingsår. 

Der er som bekendt sket rigtig 
meget i DF, siden danskerne gik 
til folketingsvalg den 1. november 
2022. DF fik valgt fem folketings-
medlemmer, men gruppen er vokset 
til syv medlemmer, efter at Mikkel 

Bjørn og Mette Thiesen har meldt 
sig ind og er faldet godt til i grup-
pen. Der er åbnet et nyt partikontor 
i Ejstrupholm i Jylland, og DF har 
fået flere nye byråds- og regions-
rådsmedlemmer. 

DF er igen blevet en markant 
stemme i offentligheden, og det er 
allerede blevet til en stribe politiske 
udspil fra den nye folketingsgruppe.

Så der er nok at gøre status over, 
og DF håber, at så mange som mu-
ligt vil møde frem, når Morten, Peter 
og Majbritt lægger vejen forbi.

”Tag meget gerne både familie, 
venner – og naboen – med til en 
spændende aften,” lyder det i invi-
tationen.

Du kan tilmelde dig på df.dk

 
DANMARKSTURNÉ MED 
 MORTEN, PETER OG MAJBRITT

Fredag den 6. oktober kl. 19:  ...............Esbjerg
Lørdag den 7. oktober kl. 14:  ........... Aabenraa
Søndag den 8. oktober kl. 16:  ................... Vejle
Tirsdag den 10. oktober kl. 19:  ..........Horsens

Mandag den 16. oktober kl. 19:  .....Rudkøbing 
Tirsdag den 17. oktober kl. 19:  ...........Odense

Lørdag den 21. oktober kl. 14:  ......Norddjurs/
Syddjurs
Søndag den 22. oktober kl. 14:  .......Holstebro
Mandag den 23. oktober kl. 19:  ..............Rebild

Mandag den 30. oktober kl. 19:  .........Ringsted
Tirsdag den 31. oktober kl. 19:  ..........Ballerup
Onsdag den 1. november kl. 19:  ...............Køge
Torsdag den 2. november kl. 19:  .....Helsingør

Mandag den 27. november kl. 19:  .......Holbæk
Tirsdag den 28. november kl. 18:  .. København
Torsdag den 30. nov. kl. 19:  ... Guldborgssund

Se det opdaterede program på df.dk.

Peter Kofod, Majbritt Birkholm og Morten Messerschmidt tager snart rundt i landet for at mødes med DF medlemmer.

Foto: Frederik Bo Thom
sen
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Østjylland
Michael Nedersøe
danskfolkeparti.horsens@
gmail.com, tlf. 25388281

Vestjylland
Mikael Lund Jensen
mikael@dayworker.dk
Tlf. 22394751

Nordjylland
Danny Rosenkilde Nielsen
dannyrosenkilde@outlook.dk
Tlf. 30543586

Sydjylland
Gunner Nielsen
gunner.nielsen49@gmail.com
Tlf. 20149236

Fyn
Jan Grau Rasmussen
jangrauDFodense@ gmail.
com, Tlf. 30703068

Sjælland
Jan Herskov
janhh66@hotmail.com
Tlf. 20424546

København
Alexander Camre
alexandercamre@gmail.com
Tlf. 28588858

Københavns Omegn
Christian Bülow, 
christian.bulow@ft.dk, 
tlf. 61 62 36 36

Nordsjælland
Glen Madsen
madsenglen@gmail.com
Tlf. 21207566

Bornholm
Linda Kofoed Persson
linda.kofoed.persson@brk.dk
Tlf. 20331985

Øvrige
Den øvrige hovedbestyrelse 
består af disse syv:
Morten Messerschmidt,
Pia Kjærsgaard,
Alex Ahrendtsen,
Peter Kofod, Gert Løfgren
Majbritt Birkholm,
René Danielsson,
Joachim Mortensen                        

HER ER DIT REGIONALE HOVEDBESTYRELSESMEDLEM

NETBUTIK "Vores land, vores 
regler". "Vi elsker kæmpe eski-
moer". "Pas på dyrene". 

T-shirts med disse budskaber 
er blandt de mange DF-varer, 
som du kan købe i DFs spritnye 
netbutik, der drives fra det nye 
partihovedkontor i Ejstrupholm. 
Butikken, som du finder på 
shop.danskfolkeparti.dk, åbne-
de i august og den vil løbende 
udvikle sig og præsentere nye 
varer.

”Det bliver en moderne net-
butik, med dugfriske DF-varer 
på hylderne. Vi kommer til at 
have alt fra hundebandanaer til 
poloer i sortimentet til at starte 
med, og det kommer til at udvi-
de og udvikle sig over tid. Vi vil 
have en butik med kant, hvor vi 
også har plads til nogle af de lidt 
skøre ting, og hvor vi kan agere 
hurtigt med aktuelle politiske 
budskaber," fortæller partifor-
mand Morten Messerschmidt.

Partisekretær Simon Vang-
gaard og hovedbestyrelsesmed-
lem Mikael Lund har været 
tovholder på arbejdet med at få 
netbutikken op og stå.

”Det har været et kæmpe 
projekt, men det har virkelig 
været sjovt og spændende. 
Dansk Folkeparti er eneejer af 
butikken, og det er tanken at 
overskuddet fra salget skal bru-
ges til at finansiere mange af de 
reklameartikler, vi deler ud på 
markeder og lignende. Jeg tror 
på, at vi kan få lavet en butik, 
som også kan blive interessant 
at kigge på, selvom man ikke 
nødvendigvis er medlem af 
Dansk Folkeparti. Det er i hvert 
fald ambitionen," siger Simon 
Vanggaard.

På folkemødet i Allinge ud-
delte Dansk Folkeparti solcreme 
med teksten "Pas på du ikke 
bliver rød". Den slags gimmicks 
kommer der flere af.

”Vi vil gerne være den ’frække 
dreng i klassen’ og derfor er 
vi ikke bange for at lave noget 
med kant og med humor. Det 
er noget vi før har været kendt 
for, og det vil vi arbejde videre 
med," siger Morten 
Messer schmidt.

Du kan se den nye 
butik her:

Ny DF-butik med politisk kant
Dansk Folkeparti har åbnet en  netbutik, 
hvor du kan købe masser af tøj og 
 reklameartikler med politisk kant
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[ ORGANISATORISK ]

PE TER FIK FJERNE T TESTIKLERNE -  OG FORTRØD: 

HAN ADVARER MOD 
BØRNS KØNSSKIFTE

Set i bakspejlet var jeg 
åbenlyst psykisk ustabil 
hele vejen igennem.

Dansk Folkeparti er imod 
juridisk, kemisk og kirurgisk 
kønsskifte for børn. På årets 
Folkemøde opfordrede et 
offer imod at give efter for 
det farlige modelune

KØNSSKIFTE ”Det er ikke et valg, som 
du kan gøre om.” 

Sådan sagde Peter Rødbro, da han på 
sommerens Folkemøde på Bornholm var 
inviteret med på scenen af Dansk Folke-
partis formand Morten Messerschmidt for 
at fortælle om sit livs store tragedie: Sit 

JANNICH KOFOED
JENNIFER KRAMES

kønsskifte, som i 2021 førte til, at han fik 
fjernet sine testikler - en beslutning han 
fortrød efter få måneder.

”Set i bakspejlet var jeg åbenlyst psykisk 
ustabil hele vejen igennem, og så synes 
jeg ikke, at det 
var forsvarligt at 
lade mig få de 
behandlinger,” 
sagde Peter Rødbro 
foran hundredvis 
af fremmødte. Han 
har været hele 
turen igennem: I 
2011 troede han, at hans psykiske proble-
mer blev løst, hvis han blev transkvinde. 
Sexologisk klinik i København gav ham 
ret, han blev kastreret og proppet med 
østrogen – men fortrød.

Nu kæmper han en hård kamp for at 

vende tilbage til et nogenlunde normalt 
liv som homoseksuel. 

”Men det har ødelagt min krop,” siger 
han: ”Ingen børn skal sættes på et spor, 
hvor de ender som mig,” sagde Peter Rød-

bro advarende.  
Mens Peter Rød-

bro var voksen, 
da han sagde ja 
til kirurgi i stedet 
for terapi, så 
advarede Morten 
Messerschmidt 
imod den farlige 

tendens, at psykologer og læger blot 
giver børn ret, når de fortæller om deres 
forvirring før og under puberteten. Især 
piger får den idé, at de bliver mere 
glade og tilfredse, hvis de forsøger at 
blive ”drenge”. Modeluner spredt på de 
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Nu kommer regningen 
for politisk-korrekte 
eksperimenter på børn

DF til kamp mod wokehysteri 
med stopvanviddet.dk

KØ N S S K I F T E   Tragedierne hober sig 
op i udlandet. I både USA og flere euro-
pæiske lande har ofrene for kønsskif-
te-industrien og deres forældre anlagt 
sag imod de klinikker, som maltraktere-
de dem med kemikalier og skalpel. 

Et kendt eksempel er Chloe Cole, som 
også Morten Messerschmidt henviste 
til. For fem-seks år siden forlangte hun 
at få lov at blive en dreng. Psykologer 
og læger sagde, at Chloe var ”tapper”, 
og advarede om, at rigtig mange unge, 
som ikke fik kønsskifte i tide, forsøgte at 
begå selvmord. Efter to år med hormon-
indsprøjtninger fik den nu 15-år gamle 
Chloe fjernet begge sine bryster. 

Nu fortryder Chloe Cole og hendes 
forældre bittert, og de har, sammen med 

andre skamferede piger, anlagt sag imod 
den ”sundhedsklinik”, som hastede hen-
des fup-kønsskifte igennem. 

I Storbritannien har masser af unge 
anlagt sag imod den berygtede Tavi-
stock-klinik, som nu er lukket. 

I Sverige og Finland har piger, som 
efter hormonindsprøjtninger lider af 
knogleskørhed og depressioner, gjort det 
samme. 

Både i Sverige og Storbritannien har 
man bremset voldsomt op i brugen af 
hormoner, som standser puberteten. 

I Holland er der bevilget aktiv døds-
hjælp til en ung mand, som lod sig 
kastrere i et forsøg på at blive transkøn-
net. ”Jeg var jo blot homoseksuel, ikke 
transseksuel” siger han. /kofoed

A N T I WO K E   "Er du blevet skældt ud, 
fordi du har købt en eskimo-is? Bliver du 
udskammet for at sige, at der kun findes 
to køn? Så fortæl os om det her – lad os 
sammen stoppe woke-vanviddet!".

Sådan lyder opfordringen på en ny 
hjemmeside, stopvanviddet.dk, som 
Dansk Folkeparti har lanceret. 

Siden gør op med de skøreste udslag af 
wokesygen i Danmark - som børnehaven, 
der aflyser en indianerfest, fordi det er 
krænkende at se børn i indianertøj; som 

Djurs Sommerland, der får ballade for at 
have en forlystelse med navnet 'Hottentot 
Karrusellen' - eller underviseren på Kø-
benhavns Universitet, der fik klage imod 
sig fra studerende, fordi han havde lavet 
en liste, hvor der kun var to køn. 

Hvis du kender til sådanne eksempler, 
f.eks. fra arbejdspladsen eller dit barns 
skole, så opfordres du til at dele dem via 
stopvanviddet.dk

"Nu skal vanviddet frem i lyset," som DF 
skriver.

DFs formand Morten Messer- 
schmidt interviewede Peter Rødsbro 

på  Folkemødets hovedscene. 

Nogle af eksemplerne fra DFs nye kampagneside stopvanviddet.dk

sociale netværk er en vigtig forklaring. 
Og det skorter ikke på advarsler. 
”Peter er desværre ikke det eneste of-

fer; der er masser af ofre derude,” sagde 
Morten Messerschmidt og opremsede 
en lang række ulykkelige skæbner fra 
udlandet, hvis portrætter også blev vist 
på scenen: Sametti fra Finland, Patrick 
fra Holland og Chloe fra USA.

”Ethvert barn eller ungt menneske, 
som bliver udsat for håbløse medicinske 
eksperimenter i et forvrænget frisinds 
tjeneste, er ét offer for meget,” sagde 
han, og stillede spørgsmålet, om også de 
danske sundhedsmyndigheder har skjult 
deres viden om de tragiske følger? Som 
det er blevet afsløret på Sexologisk Klinik 
på Karolinska i Stockholm?

Dansk Folkepartis kampagne har over-
skriften ”Beskyt vores børn”. 

”Vi skal beskytte børnene imod, at en 
højtråbende minoritet skal få held til 
at true og plage psykiatere, psykologer, 
læger og feje politikere til at give efter. 
Alle børn har krav på at blive beskyttet 
imod voksne, som ikke vil, kan eller tør 
sætte fornuftige grænser,” sagde Morten 
Messerschmidt fra scenen i Allinge. ■
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[ INTERVIEW ]

TILBAGE I  RINGEN
Poul Gaardbo smider aldrig håndklædet i ringen. Fra tiden 
som ung topbokser over opgaven som boksedommer ved 
OL til rollen som Mogens Palles følgesvend: Gaardbo har 
 altid taget øretæverne med åben pande. Nu er han DFs 
frontfigur i Brøndby og frontløber i DFs frivillighedsprogram

KENNETH KRISTENSEN BERTH

DF-BOKSEREN Hvad er forskellen på 
boksning og politik? De fleste vil vel efter-
hånden mene, at der ingen er. Begge dele 
handler om at knockoute modstanderen 
eller som minimum vinde på point. Derfor 
må Poul Gaardbos lange liv i bokseringen 
også gøre ham til noget nær den ideelle 
partisoldat.

Poul blev født i Valby i 1950 som den 
tredje af fem drenge. Faderen var ar-
bejdsmand på Nordisk Kabel og Tråd og 
moderen hjemmegående, som det var 
almindeligt dengang. Mens faderen var 
vendelbo og opvokset på landet, var Pouls 
mor født i Prinsensgade i det indre Køben-
havn i 1905, hvor hun og familien levede 

under elendige forhold. Flere af hendes 
søskende døde – og moderen og dermed 
Poul er derfor rundet af den københavn-
ske arbejderklasses erfaringer.

Selv ville Poul være bankelev, men 
uddannelsen i Landmandsbanken blev 
afbrudt:

”Jeg gad ikke, og i stedet blev jeg 
 arbejdsmand på Carlsberg. Det var en 
 fantastisk arbejdsplads dengang. Formæn-
dene i brygsalen tog de fra arbejdersiden, 
så vi arbejdsmænd kunne altid, hvis for-
mændene blev for kålhøgne, stille spørgs-
målet ”kan du huske da du selv var på 
gulvet”, siger Poul med et smil på læben.

Men størstedelen af Poul Gaardbos liv 
har udfoldet sig i og omkring bokseringen.

”Da jeg var omkring 7 år flyttede hr. 

GREGERS KIRDORF
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og fru Martinsen ind i den ejendom i 
Folehaven, hvor vi boede. Det var i halv-
tredserne, og det var almindeligt at raske 
drenge sloges i gårdkvarterne, men jeg 
var ikke en af dem. Og så en dag spurgte 
fru Martinsen mig pludselig om jeg ikke 

kunne tænke mig at gå til boksning, og jo 
det kunne jeg da godt, så den 1. septem-
ber 1960 tog hr. Martinsen mig med til 
min første træningsaften i IK Vigerslev og 
samme aften blev jeg medlem af bokse-
klubben, og siden da har jeg altid været 
medlem af en bokseklub,” fortæller Poul.

I 1965 – som 15-årig – fik Poul Gaardbo 
sin debut i en boksekamp. Det var den 
12. december og foregik i Folkets Hus på 
Jagtvej. Siden gik det slag i slag. Poul blev 
københavnsk juniormester tre gange og 
nr. 2 ved Junior DM 2 gange.

”Så i 1969 var der landskamp mod 
svenskerne i Oskarshamn, og her blev jeg 
udtaget til landsholdet. Jeg skulle møde 
Dennis Petterson, som lige havde vundet 
over Hasse Thomsén, der vandt bronze 
ved OL i München i ’72, så det var lidt af 
en mundfuld for en debutant. Jeg var den 
sidste, der skulle bokse og Danmark var 
bagud 4-5, og jeg boksede røven ud af 
bukserne, og så vandt jeg – og blev kåret 
som Danmarks bedste tekniker. Det var 
jeg en smule stolt over, for det var aldrig 
tidligere sket for en dansk sværvægter”, 
indrømmer Poul.

BRÆKKEDE HÅNDEN
Alt var således lagt til rette for en stor 
boksekarriere for Poul, men året efter i 
en revanchekamp mod Dennis Petterson i 
Göteborg gik det galt.

”Jeg brækkede min hånd i første om-
gang, men boksede alligevel kampen til 
ende. Hånden er aldrig vokset sammen, 
så jeg går stadig rundt med en brækket 
hånd, og det kan man naturligvis ikke, 
hvis man skal bokse kampe," fortæller 
Poul Gaardbo.

Poul kunne dog ikke holde sig fra 
boksningen, og han fortsatte med at 
sparre med bl.a. den legendariske danske 
europamester Tom Bogs.

”Jeg husker en gang, hvor jeg sparrede 
med Tom sammen med Frank Clausen, 
og Frank turde ikke rigtig røre ved ham, 
men, tænkte jeg, skal vi bokse, så skal vi 
bokse, så gav jeg Tom et ordentlig drag 
over nakken, og det skulle jeg aldrig 
have gjort, for så var der eddermame 
øretæver i luften, kan jeg godt sige dig," 
ler Poul.

Poul virkede senere som boksedom-
mer og kampleder. Han har dømt 8.000 
boksekampe heriblandt ved de danske og 
nordiske mesterskaber, ved 7 europame-
sterskaber, 1 verdensmesterskab og var 
som første danske kampleder nogensinde 
med ved de Olympiske Lege, da de blev 
afholdt i Barcelona i 1992.

ARBEJDEDE FOR MOGENS PALLE
I 1997 blev Poul ansat af boksepromotor 
Mogens Palle, men deres tid sammen går 
mange år tilbage

”Jeg mødte Mogens Palle, da jeg gik 
i 1. real og kom i sværvægtsmesteren 
Hans Jørgen Jacobsens motionscenter 
i Rødovre Centrum, der lige var bygget 
dengang. Mogens og jeg havde god kemi 
fra starten. Mogens sagde altid ”amatør-
bokseledere er åndssvage, men ikke Poul 
Gaardbo”. Vi havde kraftstejlme travlt 
med at lave stævner med bl.a. Mikkel 
Kessler og jeg kan huske kontrakten med 
Mike Tyson: Den fyldte en hel bog. Han 
havde sgu humor, Mogens, og jeg så ham 
indtil han døde sidste år.”

I mere end 40 år har Poul boet i Brønd-
by Strand og oplevet kvarteret udvikle 
sig fra at være befolket af udflyttere fra 
Vesterbro, gode, gedigne arbejderfamilier 
til i dag at være det eneste postnummer 
i Danmark, der har flere indvandrere og 
efterkommere end danskere. 

”Det er gået den forkerte vej. Dengang 
var det et godt kvarter, hvor folk kom 
hinanden ved. Nu bor der 53 pct. ind-
vandrere, og formanden for kommunal-
bestyrelsens kulturudvalg er imam. En af 
grundene til, at jeg ikke flytter er, at det er 
vigtigt, at der er nogen, der trækker den 
anden vej – og så er det jo mit kvarter,” 
slår Poul fast.

I dag er Poul frivillig på Christiansborg 
og hjælper medlemmerne med bl.a. mem-
bersite, oprettelse af arrangementer og 
medlemspleje, og så har han en stor fami-
lie. Poul er far til to og bedstefar til seks. 
Men boksningen har han ikke sluppet.

”Jeg har 10-års jubilæum i Karlebo 
bokseklub. Da jeg kom var der omkring 
10 medlemmer. Nu er vi 120-130 styk-
ker. Det går fremad - ligesom med Dansk 
Folkeparti," smiler Poul. ■

Poul Gaardbo 
stikker aldrig op 
for bollemælk. Fra 
 tiden som ung top-
bokser i Danmark 
over opgaven som 
bokserdommer 
ved OL til rollen 
som Mogens Palles 
følgesvend, Gaard-
bo har altid taget 
øretæverne med 
åben pande. Nu er 
han DFs frontfigur i 
Brøndby og front-
løber i DFs frivillig-
hedsprogram. 
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[ LANDET RUNDT ]

DF I GRIBSKOV STOPPER 
’AFFALDS-GAK GAK’

M E D L E M S M Ø D E  Tidligere drabschef ved Køben-
havns Politi, Bent Isager-Nielsen, holder foredrag, når 
Dansk Folkepartis lokalforening København-Amager 
torsdag den 26. oktober inviterer til et større arran-
gement på Københavns Rådhus. Aftenen sætter fokus 
på retspolitik, og der vil også være politiske oplæg af 
lokale politikere og DFs retsordfører Mette Thiesen.

JULEFROKOST 
FOR HELE FYN
F Y N  Lørdag den 2. 

 december holder de fyn-

ske DF-foreninger fælles 

julefrokost i Bridgehuset 

i Næsby ved Odense. Alle 

fynske DF-medlemmer 

er inviteret til julefroko-

sten, som et samlet DF 

på Fyn står for. Tilmel-

ding skal ske til den 

respektive lokalformand. 

Flere oplysninger om 

arrangementet følger.

SEND JERES 
DF-NYHEDER

L A N D E T R U N D T 

Sker der noget spænden-

de i jeres DF-forening - et 

succesrigt medlems-

arrangement, et jubi-

læum eller andre gode 

DF-historier? Send et 

tip til Dansk Folkeblad. 

Skriv til redaktion@

danskfolkeblad.dk

G R I B S KOV  Borgerne i Gribskov i Nordsjælland 
slipper med to affaldsspande, når et nyt affalds-
regulativ træder i kraft her i september. En ny 
affaldsbekendtgørelse, vedtaget af Folketinget 
uden om Dansk Folkeparti, kræver ellers, at vi skal 
sortere affaldet i fire spande med ti forskellige 
rum

Det ville formanden for Teknik og Miljø-udval-
get, Brian Lyck Jørgensen fra Dansk Folkeparti, 
imidlertid ikke finde sig i. Han syntes, at det var 
tosset, hvis kommunens ca. 14.000 sommerhuse 
skulle have fire spande stående i indkørslen. Det 
er nemlig kun få år siden, at Gribskov investerede 
i en række mini-genbrugsstationer i sommerhus-
områderne. Derfor tog han kampen op, og efter 

mange og lange forhandlinger er det nu endt med 
en løsning, så Gribskov-borgerne slipper med to 
spande.

"Vi fik afslag på dispensation i ministeriet, men 
det lod vi os ikke stoppe af. Vores forsynings-
selskab gik i dialog med Vestforbrændingen, og 
sammen med dem, har vi fundet en løsning, så 
hver husstand får to spande med ti rum i alt," 
siger Brian Lyck Jørgensen.

”Så det kan godt betale sig at tage kampen op 
og udfordre regler, man synes er tossede,” fortsæt-
ter Brian Lyck Jørgensen, som undervejs allierede 
sig med DFs folketingsmedlem Mette Thiesen, 
der har været på besøg i Gribskov og har stillet 
spørgsmål til ministeren om sagen. /trol

Udvalgsformand Brian Lyck Jørgensen (DF) ville ikke finde sig i, at 
 Gribskovs borgere skulle have fire forskellige affaldsspande

DF-møde med tidl. drabschef Bent Isager-Nielsen

Brian Lyck Jørgensen allierede sig undervejs med DFs folketingsmedlem Mette Thiesen.

Mødet er for alle interesserede, og der er mulighed for 
at hilse på DFs lokale kandidater. Hvis man ikke er med-
lem af DF endnu, vil der selvfølgelig være mulighed for 
at melde sig ind. Der serveres rådhuspandekager, frisk 
frugt og drikke. Med plads til over 100 personer er der 
rig mulighed for at tage nabo, venner og familie med.

Tilmelding: DF.BENTISSAGER@NETMAIL.DK
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25 ÅR FOR DANSK FOLKEPARTI

VORBASSE DF i Kolding, Vejle, Billund 
og Vejen var igen i år med på Danmarks 
største heste- og kræmmermarked i 
Vorbasse, der samlede 250.000 besøgen-
de i dagene 20.-22. juli. Aldrig har så 
mange lagt vejen forbi DFs stand. Der 
var besøgende fra Bornholm til Skagen, 
og formand for Kolding Lokalforening, 
Gunner Nielsen, kunne konstatere, at der 
var en god og positiv opbakning blandt de 
besøgende. De politikere, som var med på 
standen, fik en god snak med de mange 
besøgende.

De fire lokalforeninger fik god hjælp fra 
flere af de andre lokalforeninger i Syd-
jyllands Storkreds samt mange menige 
parti soldater, der var mødt op og gav en 
hånd med til diverse opgaver, f.eks. med 
at lave vindmøller, puste balloner op og 
holde standen pæn og indbydende. 

Stemningen var god blandt DF'erne, og 
de fleste har allerede sagt, at de gerne vil 
være med igen til næste år i uge 29. 

”Det er skønt at mærke den gode ånd, 
efter nogle hårde uger med planlægning,” 
lyder det fra Gunner Nielsen. /nicklas

H Ø J E -TA A S T R U P  I 25 år har 
Lars Prier repræsenteret Dansk Fol-
keparti i byrådet i Høje-Taastrup.

Det blev markeret ved en vel-
besøgt reception den 18. august 
i kantinen på Høje-Taastrups nye 
rådhus. Her roste den konservative 
borgmester Michael Ziegler Priers 
mange kvaliteter i en munter tale. 
Prier blev bl.a. beskrevet som ord-
holdende, troværdig og tillidsfuld 
og Ziegler pegede på, at Høje-Ta-
astrup kommunes veteranindsats 
bl.a. var Priers fortjeneste. 

Ziegler slog også fast, at grunden 
til at Høje-Taastrup kommunes 
priser for ældremad ikke er steget 

Lars Prier blev fejret med en reception 
på rådhuset i Høje-Taastrup.

Dansk Folkeparti var talstærkt til stede på Vorbasse Marked i juli, til stor opbakning 
hos vælgerne.

DF PÅ VORBASSE MARKED

i årevis også kan henregnes til Lars 
Priers konsekvente modstand. 

Lars Priers fortid som garder, evner 
som fisker og efter Zieglers opfattelse 
konservative – ”på den lidt gammel-
dags måde” – livsindstilling blev også 
berørt. 

At Lars Prier er en vellidt politiker i 
Høje-Taastrup, viste det store frem-
møde af repræsentanter fra fritidsliv, 
fra den kommunal forvaltning og 
almindelige borgere, der lagde vejen 
om for at hylde Dansk Folkepartis 
repræsentant for de 25 års indsats. 

FESTLIGT Det gik lynhurtigt, da DF 
i foråret inviterede til sommerfester 
i Ejstrupholm og Albertslund. Billet-
terne blev revet væk på rekordtid, 
og festerne levede fuldt op til for-
ventningerne - med masser af glade 
mennesker samlet om hygge og 
helstegt pattegris. DF-formand Morten 
Messerschmidt kom forbi og talte 
begge steder, og Anders Vistisen holdt 
en EU-tale i Albertslund. Næste år ud-
vides med to sommerfester mere - på 
Fyn og Bornholm. Følg med på df.dk.

I N D K A L D E L S E  Dansk Folkeparti 
Egedal indkalder hermed til ekstra-
ordinær generalforsamling mandag 
den 9. oktober klokken 17.30-19.00 
på Egedal Rådhus, Lokale M1.14.

Dagsorden
Valg af kasserer
Valg af bestyrelsesmedlem

POPULÆRE 
SOMMERFESTER

EKSTRAORDINÆR 
 GENERALFORSAMLING
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B O R N H O L M  På Bornholm 
nær Vestermarie ligger Stutteri 
Ice, hvor der i april blev født 
et hingsteføl. Det er dog ikke 
et hvilket som helst føl, der er 
blevet født på stutteriet, som er 
specialiseret i travheste. Føllets 
navn er nemlig Messerschmidt 
Ice, opkaldt efter Dansk Folke-
partis formand, Morten Messer-
schmidt. Messerschmidt Ice er 
en brun varmblodet hingst, med 
et lille hvidt mærke i panden.

Messerschmidt Ice er en idé 
om et anpartsprojekt, mellem 
stutteriejer, byrådsmedlem 
og formand for Dansk Folke-
partis lokalforening på Born-
holm, Linda Kofoed Persson 
og Skive-træneren og medlem 
af Dansk Folkeparti, Christian 
Lindhardt. De vil sælge anparter 
til Dansk Folkepartis medlem-
mer, og dermed skabe et fælles-
skab omkring hesten. Planen er 
forskellige arrangementer, hvor 
anpartshaverne kan komme og 
se hesten, give den et par gule-
rødder, og måske et lille klap på 
mulen. Arrangementer i stalden 
og ved træningsfaciliteterne, 

kan også komme på tale, teaser 
Linda.

Men der kommer til at gå 
noget tid, før Messerschmidt 
Ice tørner ud på de danske 
travbaner. Planen er, at den det 
første år skal gå med sin mor på 
Bornholm, hvorefter den skal til 
Skive og træne under Christians 
kyndige hænder. Det vides ikke 
med sikkerhed, hvornår den 
kommer i konkurrence, men det 
bliver tidligst i 2025. 

”Det er ikke sikkert det 
bliver derby, men selvfølgelig 
skal Messerschmidt Ice løbe 
 væddeløb, og den vil også 
komme til, at vinde flere travløb 
og hive gode præmier hjem. 
Men det er altså ikke noget man 
bliver millionær på,” siger Linda 
Kofoed Persson.

Anpartsprojektet handler 
mest af alt om det hyggelige 
fællesskab, og signalværdien 
i, at medlemmer af Dansk 
Folkeparti, ejer en travhest. Hun 
mener det er et vigtigt budskab 
at sende, fordi Dansk Folkeparti 
netop er et dyrevelfærdsparti. 

 /nicklas

MESSER SCHMIDT 
SKAL LØBE 
 VÆDDELØB
DFs formand har fået opkaldt en travhest efter 
sig. Medlemmerne kan købe anparter i hesten, 
der har fået navnet "Messerschmidt Ice"

H O B R O  Dansk Folkeparti i Hobro var i år med 
på Hobro Dyrskue for første men ikke sidste gang. 
For det var en rigtig god oplevelse, fortæller de 
lokale DF'ere, som mødte mange besøgende, der 
var positivt stemte overfor DF, på deres stand. 
Da det var første gang, blev DFs lokalformand 
Peter Rytter og næstformand Ole Cristensen noget 
overraskede, da de mødte frem for at deltage i 
dyrskueforeningens traditionsrige morgenkaffe. 
Det viste sig nemlig, at røde pølser til morgenkaf-
fen er en fast del af dyrskuetraditionen. "Så ved vi 
det til næste år," griner Peter Rytter.

RØDE PØLSER OG 
DYRSKUE I HOBRO

DF’s næst-
formand Majbritt 

Birkholm og 
folketingsmed-
lemmerne Alex 

Arendtsen og 
Nick Zimmermann 

kom på besøg og 
det samme  gjorde 

byrådsmedlem 
i Mariager-

fjord Kommune 
Jørgen Hammer 

 Sørensen.

Messerschmidt Ice løber lige nu rundt på Stutteri Ice på 
Bornholm. Når han er gammel nok, skal han trænes af 
Skive-træner og DF-medlem Christian Lindhardt.
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Klik ind og se den nye, spændende, sjove og 
anti-woke designlinje for DF. Der kommer  
produkter til hver måned, til hverdag og 
kampagner, men mest til dig.

SPÆNDENDE NYHEDER I DF-BUTIKKEN

MÅNEDENS T-SHIRT
149 KR.

DANNEBROG T-SHIRT
149 KR.

VI ELSKER... T-SHIRT
149 KR.

DF KASKETTER
139 KR. PR. STK.

VIKING MOBILCOVER
109 KR.

DEN NYE DF-BUTIK

BESØG OS PÅ DF-BUTIKKEN.DK

BLÅ POLO
279 KR.

DF-BUTIKKEN  -  SØNDERGADE 1  -  7361 EJSTRUPHOLM  -  TLF. +45 61 62 47 34  -  EMAIL: BUTIK@DF.DK
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CA R S T E N  S Ø R E N S E N 
Medlem af Regionsrådet i Region Syddanmark

F I N N R U DA I Z K Y 
Medlem af Regionsrådet i Region Hovedstaden.

I B .  M .  K .  M A D S E N 
Medlem af Regionsrådet i Region Nordjylland

Hvorfor er det vigtigt, at DF er 
med i regionsrådet?

”Det er vigtigt, at DF er i regionsrådet, fordi 
det også er en del af det at passe på dan

skerne, så de har et ordentligt sundhedssy
stem, og det bidrager vi i høj grad til i region 

Syddanmark.”

Hvad er de - set med DF-briller 
- vigtigste opgaver regionen 

løser? 
”At vi har et sundhedsvæsen, hvor man 

snakker dansk, så folk kan forstå hvad der 
bliver sagt, når de bliver behandlet. Samt at 
der er lægedækning og ambulancer overalt 
i Danmark, så vi har et Danmark i balance.”

Nævn en sag, hvor DF har gjort 
en forskel i regionen? 

”DF valgte til budgetforhandlingerne at 
foreslå FLS, fracture laison service, et op
sporingssystem til knogleskørhed. Og det 
fik vi gennemført. Det betyder, at 600.000 
mennesker kan få hurtigere opsporing og 
bedre behandling for knogleskørhed. Og 
dermed også et bedre liv. Det er absolut 

det, jeg har gjort, som har haft størst indfly
delse på danskerne.”

Er det besværet værd? 
”Ja i høj grad. Når man med jævne mellem
rum hjælper folk, med at få kørsel refunde
ret, eller hjælper dem i en sag, de ikke slev 
har kunent løse, så er det det hele værd, 

for det ikke noget besvær. Det forsøder et 
arbejde som jeg er rigtig glad for. Det er 

kirsebærret på kransekagen.”

Hvorfor er det vigtigt, at DF er 
med i regionsrådet?

”Hvis Dansk Folkeparti ikke sad i regionsrå
det, ville man mangle DF’s særlige fokus på 
den enkelte patients trivsel og behandling 
i sygehusvæsnet. Den ville i stedet være 

 domineret af “kolde DJØF’eres” stati
stik-beregninger, hvilket næsten altid fører 

til en respektløs attitude vendt mod den 
fortabte borger i det store system.”

Hvad er de - set med DF-briller 
- vigtigste opgaver regionen 

løser? 
”Jeg forsøger bl.a. at kæmpe for: at psykisk 

syge og borgere med spiseforstyrrelser ikke 
skal vente urimeligt længe, for at komme til 

behandling. At en patient med tre forskellige 
sygdomme ikke skal kostes frem og tilbage 
til tre behandlingssteder på tre hospitaler, 
når det hele kan klares på ét hospital. At 
vi får udbredt kemoterapi til at foregå i 

borgerens eget hjem. At kræftpatienter og 
andre til operation, får behandling til tiden. 

At Region stopper med undersøgelser 
af ulykker og tragedier, hvor man bare 

undersøger sig selv. DF kræver helt uvildige 
undersøgelser. At personalets ytringsfrihed 
i praksis respekteres, og at også medarbej
dere “på gulvet” kan få en efteruddannelse. 
Uddannelsespenge skal ikke kun være til de 
øverste i hierakiet og dem, som bestemmer. 

At der skal være stop i de unødvendige 
nedskæringer i den kollektive trafik.”

Nævn en sag, hvor DF har gjort 
en forskel i regionen? 

”I Region Hovedstaden nedlagde V, S, EL, 
S, SF Helsingør Hospital og Frederikssund 

Sygehus. DF sagde nej. Vi fik efterfølgende, 
i samarbejde med de lokale borgere lagt 

pres på hospitalsluknings partierne, så vi nu 
har fået et stort Sundhedshus i Helsingør 

og snart får et tilsvarende i Frederikssund.”

Hvorfor er det vigtigt, at DF er 
med i regionsrådet?

”Så længe regionsrådet består, skal vi 
selvfølgelig være med for at få indflydelse. 
Dansk Folkepartis stemme var afgørende, 

da vi fik væltet Socialdemokratiets Ulla 
Astman, og fik Mads Duedal fra Venstre ind 

på posten, som regionsrådsformand.”

Hvad er de - set med DF-briller 
- vigtigste opgaver regionen 

løser? 
”De vigtigste opgaver er jo sundhedsvæs

net og hospitalerne. En størstedel af milliar
derne fra staten går til sundhedsvæsenet. 
Psykiatrien er også en vigtig del af vores 

arbejde i regionsrådet. Jeg går meget ind 
for at ventelisterne på psykiatriområdet 
skal nedsættes, men det er svært, da vi 

også har en mangel på psykiatere, som vi 
må lede vidt og bredt efter..”

Nævn en sag, hvor DF har gjort 
en forskel i regionen? 

”Vi kunne jo starte med at sige, at vi var 
skyld i at Nordjylland fik en akuthelikopter. 
Det var dødvigtigt, at den kom til Nordjyl

land. Så har vi været med i intensiv rehabili
tering for hjerneskadede i Brønderslev. Der 
var vi tungen på vægtskålen, så den forblev 
i Brønderslev fremfor at blive flyttet til Aal
borg, for det nytter ikke at alt bliver flyttet 
til storbyen. Der var 120 arbejdspladser, 

som kunne blive i Brønderslev. Og så en hel 
masse andet.”

Er det besværet værd? 
”Ja det synes jeg, så længe at regionerne 
eksisterer, så skal vi være med. Vi er tæt 
på borgerne, så derfor mener jeg, det er 

besværet værd."

"VI ER PATIENTERNES S TEMME I REGIONEN"
Uden Dansk Folkeparti ville regionsrådene været domineret af 'kolde DJØFeres' statistik

beregninger, siger regionsrådsmedlem Finn Rudaizky. Vi har spurgt ham og DF's fem andre 
 regionsrådsmedlemmer, hvorrfor det er vigtigt, at DF sidder i regionsrådene

NICKLAS JENSEN PLUM
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L O N E L A N G B A L L E 
Medlem af Regionsrådet i Region Midtjylland

JA N H E R S KOV
Medlem af Regionsrådet i Region Sjælland

I N G E R - M A R I E T RY D E
Medlem af Regionsrådet i Region Midtjylland

Hvorfor er det vigtigt, at DF er 
med i regionsrådet?

”Jeg mener, vi er et af de eneste partier 
der gør hvad vi mener, og mener hvad 

vi siger. Vi er et parti, der går til valg 
på, at det er for borgerne, og på deres 

 præmisser. Den offentlige sundhed skal 
fungere uanset landsdel.”

Hvad er de - set med DF-briller 
- vigtigste opgaver regionen 

løser? 
”Det er vigtigt, at sundhed ikke kun er 

tilgængelig for dem, der har råd, men også 
de mange, der ikke har råd. Der skal være 

lige adgang til sundhed for alle.”

Nævn en sag, hvor DF har gjort 
en forskel i regionen? 

”DF’s mærkesager er vigtige, da vi har 
fokus på, at der skal være lige tilgænge
lighed til sundhed for alle. Dét at vi har et 

offentligt sundhedsvæsen, gør ikke, at 
vi er imod private løsninger, da alle skal 

kunne behandles lige effektivt og hurtigt. 
Sundheds innovationen gør, at vi ikke skal 
hive udenlandsk arbejdskraft til Danmark, 

og at de stærke stadig kan arbejde med at 
hjælpe de svage.”

Er det besværet værd? 
”Det synes jeg bestemt. Det er et meget 

vigtigt arbejde, når vi ikke har andre 
 muligheder.”.”

Hvorfor er det vigtigt, at DF er 
med i regionsrådet?

”Det er fordi, vi stadig skal have fokus på 
sygdom og helbredelse af borgere. Der er 
alt for stor forskel på sundhedsvæsenet i 

Regionerne, og der ønsker vi mere lighed i 
sundhedsvæsenet. Vi har også stor fokus 

på psykiatrien. Med hensyn til psykiatrien er 
der stor fokus på ansættelse og fastholdel
se af personale. Alt for mange patienter er 
svingdørspatienter og bliver udskrevet for 
hurtigt og får ikke den behandling, de skal 

have. Derudover skal vi have sundhed tæt
tere på borgerne og arbejde for, at der ikke 

er store bureaukratiske og tunge systemer.”

Hvad er de - set med DF-briller 
- vigtigste opgaver regionen 

løser? 
”Der er mange vigtige opgaver. Antallet af 
sengepladser i psykiatrien, samt flere am
bulancer og manglen på praktiserende læ
ger er vigtig. Fokus på den rette behandling 
og lange ventelister er vigtige. Behandling 
af jord og grusgrave, og hvor vi skal have 
dem, er også vigtige emner. Uddannelse 
af speciallæger, ikke bare i hovedstads-

området, men særligt i udkantsområderne 
er også vigtigt.”

Nævn en sag, hvor DF har gjort 
en forskel i regionen? 

”Dansk Folkeparti har haft en stor aktie i 
genåbning af skadestuen i Roskilde, og vi 
har gjort en stor indsats for etablering af 
STIME, som er behandling af børne og 
unge med psykiske problemer. STIME er 

startet op i 10 kommuner og skal udvides 
til alle kommuner i regionen. Der skal fokus 
på børn med psykiske problemer, inden de 

bliver psykiske syge.”

Er det besværet værd? 
”Da regionerne blev oprettet i 2007, skulle 
der være mindre administration og mere 

sundhedspersonale. Det er gået stik mod
sat. Der er kommet flere ansatte i admini
strationen, og færre sundhedspersonale. 

Vi skal ændre systemet, så patienter kan få 
den rette behandling. Så ja, det er det værd. 
Mennesket skal i fokus frem for systemet.”

Hvorfor er det vigtigt, at DF er 
med i regionsrådet?

”For at sikre et Danmark i balance på tre 
meget vigtige områder: Sundhedsvæsenet, 
infrastruktur og råstofudvinding. Vi betaler 
alle til den fælles 'sundhedsforsikring'. Det 
er en af grundene til, at vi betaler så høje 

skatter. Derfor er det vigtigt, at det kommer 
alle - uanset geografi og økonomi - til 

gode.”

Hvad er de - set med DF-briller - 
vigtigste opgaver? 

”At vi har fokus på kerneydelserne. 
 Regionerne fattes penge. Derfor skal vi 

være helt skarpe på, at de bruges rigtigt. 
Vi skal afstemme forventningerne til, hvad 

det er rimeligt at kræve af regionerne. 
Personligt er jeg ikke overbevist om, at 

opbygningen med regioner er den bedste. 
Jeg går ind for, at regionerne skal nedlæg
ges. Omvendt er det er vigtigt, at der er et 
decentralt organ til f.eks. sygehusene, men 
kommunerne er for små til at løse opgaven. 

Derfor er jeg meget åben for at diskutere, 
om vi kan organisere det anderledes".

Nævn en sag, hvor DF har gjort 
en forskel i regionen? 

”Da vi lavede budgetaftalen sidste år, fik 
jeg fjernet en formulering om, at  regionen 
skulle have særligt fokus på LGBT+ per
soner. Det er ikke rimeligt, at LGBT+ skal 

favoriseres på bekostning af andre svage 
grupper, bare fordi de har en meget stærk 
lobbyorganisation og politisk medvind i 
ryggen. I stedet kom der en  formulering 

med i aftalen om, at man ville have fokus på 
at sikre lighed for alle grupper".

Er det besværet værd? 
”Ja, men jeg synes, at vilkårene for 

regions rådsarbejdet er ekstremt dårlige. 
Man bruger ufatteligt meget tid, og det 

er svært at kombinere med et almindeligt 
job.  Honoraret er mindre end højeste dag
pengesats, så man skal være studerende, 
velhaver eller have trukket sig fra arbejds

markedet for at sidde i regionsrådet. 
Sådan burde det ikke være.”

"VI ER PATIENTERNES S TEMME I REGIONEN"

Foto: Thomas Voss
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FRA DM-GULD 
I SVØMNING 
TIL NY DFU-
FORMAND
Joachim Mortensen har været en af landets bedste 
 svømmere. Nu er han valgt til ny formand for Dansk Folke
partis Ungdom. ”Sporten har givet mig en stærk psyke og 
viljestyrke,” siger Joachim, der vil styrke DFUs talentarbejde

STEEN TROLLE

FORMANDSSKIFT Han bliver svær at 
køre træt, den nye formand for Dansk 
Folkepartis Ungdom. For Joachim 
Mortensen, 28 år, er vant til at blive ved 
og ved og ved. Før han i 2013 meldte 
sig ind i Dansk Folkeparti og DFU, var 
Joachim Mortensen elitesvømmer på 
højeste niveau. Han har været lands-
holdssvømmer og dansk seniormester i 
50, 100 og 200 meter brystsvømning – et 
niveau, der kræver en enorm mængde 
træning.
”Vi trænede seks dage om ugen. De fleste 
dage to timer om morgenen og tre timer 
om aftenen. Det kunne for eksempel være 
10 x 1000 meters svømning,” fortæller 
Joachim Mortensen.

I 2013 sagde kroppen imidlertid fra. 
Smerter, der formentlig skyldtes begyn-
dende slidgigt mellem to ryghvirvler, 
tvang Joachim til at opgive svømme- 
sporten fra den ene dag til den anden. 

Men 10 år efter kan han stadig trække 
på styrken og disciplinen, som de utallige 
træningstimer og benhårde konkurrencer 
i ind- og udland har givet ham.

”Svømningen har givet mig en enorm 
viljestyrke og stærk psyke. Man kommer 
ud i mange pressede situationer, når man 
dyrker elitesport og dét giver disciplin,” 
siger Joachim, der efter sit stop holdt sig 
langt væk fra svømmehaller i flere år – et 
sted, han dog er begyndt at komme igen, 
nu som en del af Aalborg Vandpolos 2. 
divisionshold.

TILBAGE I DFU
I stedet fik han tid til politik. Joachim 
Mortensen kommer fra et hjem, hvor man 
interesserede sig for politik, og han har 
aldrig været bange for at sige sin mening 
– heller ikke i det hårde svømmemiljø, 
hvor landsholdssvømmerne blev presset 
hårdt af trænerne ”og derfor var nødt til 
at tage stilling og sige fra, hvis ikke man 
ville være en medløber”.

Derfor var det naturligt for Joachim at 
engagere sig politisk – og gerne i et parti, 
som turde sige de politisk korrekte imod.

”I svømmemiljøet bliver brystsvømmer-
ne lidt betragtet som nogle outsidere; så 
jeg var vant til at vælge en anden vej end 
de fleste”.

Joachim meldte sig ind i DFU Vendsys-
sel-Mors-Thy, og kort tid efter blev han 
valgt til formand. Da foreningen blev lagt 
sammen med Aalborg og blev til DFU Aal-
borg Nordjylland, blev Joachim formand 
for dét, der nu var en af landets største 
DFU-lokalforeninger. 

Herfra er han dog ikke gået den lige vej 
til landsformandsposten.

”Jeg stoppede i DFU efter nogle år, fordi 
jeg startede min egen virksomhed og fik 
travlt med det. Men senere fik jeg lyst til at 
blive aktiv igen, for DFU har altid betydet 
noget særligt for mig og der var nogle ting, 
jeg gerne ville være med til at afslutte,” 
fortæller Joachim Mortensen, som fortsat 
driver sin virksomhed, der løser diverse en-
treprenøropgaver, passer ejendomme mv.

INGEN KARRIEREPLAN
Joachim Mortensen blev valgt til hoved-
bestyrelsen i DFU og blev næstformand, 
da Christian Bülow sidste år blev ny 
DFU-formand. Og nu har han så afløst 
Bülow i formandsstolen. En beslutning, 
som ikke er led i en større politisk karrie-
replan, understreger han.

”Man skal ikke planlægge sin politiske 
karriere. Jeg havde ingen planer om at 
blive formand, og lige nu har jeg ingen 
andre politiske ambitioner end DF Ung-
dom. Jeg synes bare, at jeg har noget at 
bidrage med som formand. Politik skal 
ikke være persondrevet. For mig er det 
vores fælles ambition, det handler om. 
Vi skal have så mange dygtige folk med i 
DFU som muligt,” siger Joachim Morten-
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sen, der for nylig købte hus og flyttede til 
Vodskov nord for Aalborg, hvor han nu 
bor med kæresten og deres beagle-hund 
Annabelle.  

NATURLIGE TALENTER
Fællesskabet fylder meget, når Joachim 
Mortensen vil beskrive sine visioner. DFU 
skal være en talentfabrik; der skal være 
plads til forskellighed; alle skal have mu-
lighed for at udvikle sig.

”Vi skal blive bedre til at spotte talen-
terne, og vi skal lade folk udvikle sig na-
turligt. Politikere skal ikke være maskiner. 
Jeg er lidt træt af, at politikere efterhån-
den lyder ens. Jeg synes, vi skal dyrke for-
skelligheden. Der skal være plads til både 
havnearbejderen og vindrikkeren. Folk 

behøver ikke at lyde så polerede,” siger 
Joachim Mortensen, som vil fremdyrke 
de naturlige talenter via mere træning.

”Der bliver nok lidt færre oplægshol-
dere og lidt mere debattræning til vores 
arrangementer”.

Hvordan bliver den politiske kurs under 
dig som formand?

”Vi behøver ikke at være enige med 
moderpartiet i alt. Vi er nok lidt mere 
blå i den økonomiske politik. Vi går for 
eksempel ind for at afskaffe topskatten,” 
lyder det fra DFUs nye formand. ■

Danmark får intet ud af at 
fedte for hverken kineserne 
eller muslimerne. Men fed
teri er ledetråden, når Lars 
Løkke Rasmussen styrer 
dansk udenrigspolitik

Kina og Koranen: 
Lars Løkke 
 Rasmussen har 
ingen principper

PRINCIPLØS ”Først var det Kina, 
så var det Koranen: Hvis Lars 
Løkke Rasmussen bliver ved at 
bestemme vores udenrigspolitik, 
så ser det sort ud for Danmark.”

Sådan siger DFs formand  Morten 
Messer schmidt om den nye uden-
rigsminister:

”Han bruger temmelig tit ordet 
’realistisk’. Men i hans realisme er 
der hverken plads til at brænde 
koranen, tegne Muhammed eller 
svinge med et tibetansk flag.”

Morten Messerschmidt hentyder 
til, at Lars Løkke Rasmussen ikke 
bare sagde undskyld, men også 
lovede den muslimske verden at 
indføre en lov, som forhindrer flere 
koranafbrændinger.

Nu ligger forslaget dér, og håbet 
er, at nu får Danmark fred 

Men ifølge Morten Messersch-
midt er det en umulig opgave: De 
fanatiske muslimer er umulige at 
stille tilfreds. 

”Danmark og danskerne har væ-
ret på De Hellige Krigeres dødsliste 
siden Muhammedtegningerne,” 
siger Morten Messerschmidt. 

 Løkke tænker tydeligvis på 
danske eksportinteresser, når han 

under sit nylige besøg 
til Kina talte om 

”strategisk part-
nerskab”.

”Det er i 
orden at skaffe 
arbejde til 
Danmark, men 
det er ikke i 
orden at tale 
om strategisk 
partner-
skab med et 
kommunistisk 
diktatur, som 
maser sig 
frem i hele 
verden". ■

”Vi skal blive bedre til at spotte 
 talenter, og vi skal lade folk 

udvikle sig naturligt," siger DFUs 
nye formand Joachim Mortensen.
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NORDISK RÅD Nøjagtig som partierne i 
Folketinget afholder også partigrupperne 
i Nordisk Råd sommergruppemøde – og 
desværre helt uden den mediebevågen-
hed, som kommer de nationale partier til 
del. Langt de fleste overser da også i det 
daglige, at 87 parlamentarikere fra Dan-
mark, Sverige, Finland, Norge og Island 
er medlemmer af Nordisk Råd, herunder 
også parlamentarikere fra selvstyreområ-
derne Grønland, Færøerne og Åland. 

En væsentlig årsag er, at arbejdsgangen 
i Nordisk Råd af mange betragtes som 
langsommelig med fire-fem årlige møder, 
og nok så væsentligt, at rådet ikke ude-
lukkende har rådgivende kompetencer og 
således ikke kan lovgive. Det andet store 
nordiske samarbejdsorgan er Nordisk 
Ministerråd, som består af de nordiske 
ministre. 

NYE FINSKE MEDLEMMER
Da Nordisk Frihed mødtes på Færøerne, 
kunne gruppen byde velkommen til fire 

KARSTEN LORENTZEN 

Dansk Folkeparti afholdt sammen med Sverigedemokraterna (SD) og De Sande Finner (PS) 
 sommergruppemøde på Færøerne i gruppen ”Nordisk Frihed”, som siden 2012 har været Dansk 
Folkepartis talerør i Nordisk Råd. Efter Finlands – og forhåbentlig snart også Sveriges  optagelse 
i NATO vil Nordisk Råd få en større betydning end hidtil 

På toppen med Nordisk Frihed

nye parlamentarikere fra Finland, efter 
at De Sande Finner efter det finske valg 
i april er blevet en del af en ny finsk re-
gering, hvor partiet har opnået en række 
ministerposter – blandt andet gik posten 
som kommunikationsminister til Nordisk 
Friheds tidligere formand Lulu Ranne og 
finansministerposten til Riikka Purra. 

På selve gruppemødet drøftede man 
det kommende politiske arbejde i Nordisk 
Frihed, som nu kan foregå i ro og fred for 
parlamentsvalg de næste tre år. Gruppen 
ønsker blandt andet, at de nordiske lande 
skal gøre sig helt fri og uafhængig af auto-
ritære og regimer som Rusland og Kina, at 
fremme den nordiske identitet og kultur 
samt at øge kontrollen med indvandring 
til Norden. 

FORSVAR OG ERHVERVSLIV
Der blev i forbindelse med gruppemø-
det lejlighed til at besøge det færøske 
parlament Lagtinget – Nordens ældste 
parlament – hvor lagmand Johan Dahl fra 
Sambandspartiet viste gruppen rundt og 
fortalte om Færøernes historiske forhold 

til Danmark og de øvrige nordiske lande 
og gav en præsentation af muligheder og 
udfordringer for det færøske samfund, 
hvor fiskereksportens store betydning ak-
tuelt er indbringende, men stadig udgør 
en så stor del af eksporten, at økonomien 
er sårbar, hvis priserne på f.eks. laks fal-
der på de internationale markeder. 

Nordisk Frihed aflagde også besøg hos 
Arktisk Kommando, hvis delvise afmonte-
ring blev påbegyndt efter den kolde krigs 
afslutning, men hvor man nu igen har 
behov for et radaranlæg, fordi også det 
nordlige Atlanterhav og Arktis er udfor-
dret af Ruslands aggression og krig mod 
Ukraine. Anlægget tjener i dag primært 
civile formål. 

Endelig besøgte gruppen Færøernes 
største virksomhed Bakkafrost, som eks-
porterer laks til hele verden, og hvor en 
arbejdsstyrke på 1100 personer har deres 
dagligdag. Lakseeksporten er en hjør-
nesten i færøsk økonomi, og en effektiv 
produktion i havbrug er med til at sikre 
forsyning med fødevarer til en stor del af 
verden. ■

Nordisk Frihed i den færøske natur. Fra 
 Danmark ses gruppe sekretær Karsten 

Lorentzen (DF), UNR-repræsentant Christian 
Bülow (DF) og folketingsmedlem Mikkel Bjørn.
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På toppen med Nordisk Frihed
HELSINKIAFTALER For Dansk Folke-
partis medlem af Nordisk Råd, Mikkel 
Bjørn, er det væsentligt, at det nordiske 
samarbejde med Finlands og Sveriges op-
tagelse i NATO får en helt ny dimension, 
som kræver en revision af Nordisk Råds 
”grundlov” – de såkaldte Helsinkiaftaler 
– der sidst blev ændret, da Sverige og 
Finland blev medlemmer af EU i 1995. 

”At et samlet Norden nu får en stemme 
i NATO betyder, at Nordens omkring 21 
millioner indbyggere bliver en reel magt-
faktor på det forsvars- og udenrigspoli-
tiske område i modsætning til tidligere, 
hvor Nordisk Råd skulle tage hensyn til to 
store neutrale lande og primært fokuse-
rede på de lidt blødere ting som kultur, 
erhverv og at rydde grænsehindringer af 
vejen”, siger Mikkel Bjørn. 

Han understreger, at bekæmpelsen af 
grænsehindringer og dermed sikring af 
nordiske borgeres muligheder for at få 
anerkendt deres uddannelser gnidnings-
frit samt søge arbejde i andre nordiske 
lande fortsat er afgørende, men med for-
svarsdimensionen vil Norden også udadtil 
blive langt mere synligt. Men vigtigt er 
også samarbejdet med nordiske partier, 
som har samme værdisæt som DF. 

”Det er altid oplivende at have drøftel-
ser med politikere fra andre lande, som vi 
deler holdninger og værdier med. Derfor 
er jeg også sikker på, at der er et stort 
potentiale i at styrke samarbejdet”, siger 
Mikkel Bjørn. ■

"BRUG FOR EN 
NY GRUNDLOV 
FOR NORDEN"

KORT OM NORDISK RÅD

•  87 parlamentarikere (Danmark, 
Grønland og Færøerne: 20, Sveri-
ge: 20, Norge: 20, Finland og Åland: 
20 og Island: 7) 

•  Fem partigrupper (efter størrelse): 
Den Socialdemokratiske Gruppe, 
Den Konservative Gruppe, Midter-
gruppen, Nordisk Grønt Venstre, 
og Nordisk Frihed

•  Syv udvalg: Præsidiet, Udvalget 
for Kundskab og Kultur, Udvalget 
for et Holdbart Norden, Udvalget 
for Vækst og Udvikling i Norden, 
Udvalget for Velfærd i Norden, 
Valgkomiteen og Kontrolkomiteen. 

KLIMA Mens vi her i Det Kolde Nord 
oplevede den pjaskvådeste og køligste 
juli måned i mands minde, så sørgede 
 medierne dagligt for at minde os om 
klodens klimakrise med uhyggelige 
 reportager og billeder af brændende 
skove i Canada, USA og Australien. 

Men journalisternes skrækreportager 
er mere drevet af varm luft end af tørre 
tal, skriver Bjørn Lomborg i Wall Street 
Journal og New York Post. 

Med NASA som kilde peger han på, 
at mens 3 procent af jordens overflade 
brændte i år 2000, så er det brændte 
areal i dag nede på 2,2 procent. Og 
NASA’s satellitter fortæller også, at der 
har været langt færre brande i Europa 
og Afrika i år, end de forudgående 10 
år. Otte procent af Australiens overflade 
blev brændt af for små tyve år siden; i 
2020 var det fire procent. 

Skal man tro klimajournalisterne, så 
koster den globale opvarmning millioner 
af menneskeliv. Men kulde er en langt 
større dræber, skriver Bjørn Lomborg, 
mens han har fingeren i et af de mest 
 respekterede lægevidenskabelige tids-
skrifter, The Lancet. The Lancet skriver, 
at temperaturstigningen på 0,5 grader i 
de seneste to årtier har kostet 116.000 

flere menneskeliv – men at den be-
skedne stigning til gengæld har reddet 
283.000 fra at dø af kulde. The Lancet 
er nået frem til, at mens varme tager 
 livet af 20.000 hvert år i USA og Cana-
da, så dør 170.000 af kulde. Globalt dør 
ni gange så mange -  4,5 millioner – som 
følge af kulde som af varme. 

Klimajournalisterne kan sagtens få 
 hedebølge, tørke, skovbrand det ene 
sted og kulde, skybrud og oversvøm-
melser et andet sted til at gå op i en 
højere enhed, der altid ender med klo-
dens undergang. Men hvad f.eks. med 
 oversvømmelser? 

Bjørn Lomborg citerer selveste FN’s 
klimapanel for at have ”meget lav tillid 
til generelle udtalelser, som forklarer 
oversvømmelser med menneskeskabte 
klimaforandringer.”

Men den slags er for kedeligt på 
redaktionen, der helst vil ha' dramatisk 
klima-ramasjang.

På DR’s hjemmeside kunne man læse: 
”Tal med dine børn om klimaet!”. 

Netop: fortæl dem, at de ikke skal 
være bange for Den Store Klima-
bussemand i fjernsynet, og kan sove 
trygt i vished om, at den gamle jord ikke 
står i flammer. ■

Mens antallet af skovbrande falder globalt, så dør ni gange så 
mange af kulde som af varme, viser Bjørn Lomborg med afsæt i 
tørre tal og troværdige tidsskrifter

JANNICH KOFOED

Bare rolig: den gamle jord 
står ikke i flammer

Arkivfoto
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Af Majbritt Birkholm, næstformand

Velkommen til Dansk Folkepartis 28. årsmø-
de i BIOCIRC Arena i Viborg, lørdag den 30. 
september 2023.

Glæd jer til et spændende årsmøde med 
partiformand Morten Messerschmidts tale, 
valg af kandidater til Europaparlaments-
valget og godt selskab sammen med gode 

partikolleger fra hele landet.
Indskrivningen til Dansk Folkepartis årsmøde starter lørdag kl. 

8.30, hvor gæster og delegerede får udleveret navneskilte, som 
er adgangskort til årsmødet, og som giver adgang til festmiddag 
og frokost, såfremt man har betalt for dette.

Selve årsmødet begynder kl. 10.00, og efter valg af referenter, 
stemmetællere og dirigenter skal vi høre vores formand Morten 
Messerschmidts spændende beretning.

I lighed med tidligere år åbner den nye DF-butik, med mange 
flotte DF-reklameartikler, beklædning, aktuelle bogudgivelser og 
meget andet godt. Disse aktiviteter finder sted i den bagerste del 
af årsmødesalen.

Lørdag aften skal der festes med middag, dans og under-
holdning frem til kl. 01.00. Til festen vil Mike Andersen og Gry 
Johansen spille op til dans med festlige Melodi Grand Prix-hits; 
dette kan I godt se frem til.

Jeg glæder mig på Dansk Folkepartis landsorganisations vegne 
til at byde delegerede, gæster, presse og personale velkommen til 
et festligt årsmøde i Viborg.

08.30  Indskrivning åbner – Du kan besøge DF-Butikken og 
messestande når du ankommer

10.00  Velkomst, herunder:  
Valg af referenter, stemmetællere og dirigenter

10.15 Formandens tale, herunder beretning

11.00 Tale af Anders Vistisen.

11.30 Valg af EU-parlamentskandidater

12.30 Frokost

13.20 Tale fra gruppeformand, Peter Kofod.

13.35	 	Aflæggelse	og	godkendelse	af	regnskab	for	det	for-
løbne regnskabsår og forelæggelse af budget for det 
løbende regnskabsår

13.50  Fastlæggelse af kontingent til landsorganisationen 
for det kommende regnskabsår jf. § 6

14.00 Gæstetaler

14.20 Valg af formand

14.30 Tale af næstformand, Majbritt Birkholm.

14.50 Indkomne forslag, herunder forslag til vedtægter

15.20 Valg af revisor

15.25 Tale v/ DFU Formand Joachim Mortensen

15.45 Politisk forhandling – ordet er frit.

17.00 Slut

18.30 Velkomstdrinks i foyeren

19.00 Årsmødefest

01.00 Tak for i år

[ ÅRSMØDE 2023]

Velkommen til Dansk Folkepartis Årsmøde 2023

D A G S O R D E N
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REGNSKAB      
           BUDGET 2023        RESULTAT 2022      RESULTAT 2021
   
INDTÆGTER   
Statstilskud    3.246.623        10.720.827                      10.643.699     
Medlemskontingent       990.000          1.188.750        1.371.600     
Tilskud i øvrigt          50.000               472.803              31.754     
Regioner        622.660               622.660         1.413.667     
Inflationshjælp        100.000       
   
Indtægter i alt    5.009.283        13.005.040                       13.460.720     
   
UDGIFTER   
Lønninger      -889.884       -2.650.814       -3.476.423     
Medlemsblad      -170.000           -161.859          -292.211     
Tilskud til Lokalforeninger    -660.000       -1.480.605       -1.362.636     
Møder og Konferencer     -533.500       -2.892.134       -2.771.093     
Markedsføreing og reklamer    -667.000       -2.976.189       -4.174.162     
Eu-oplysningsmidler         -83.375      
Valgomkostninger  -6.903.666       -3.090.946     
Administration       -564.020       -1.186.360         - 895.941     
Regioner       -622.660           -742.365       -1.525.026     
Renteudgifter       -104.867           -134.592     
   
Udgifter I alt   -4.107.064                      -19.182.234                     -17.723.030     
   
Årets Resultat          902.219       -6.177.194       -4.262.310     
   
   
BALANCE   
   
Aktiver
   
Forudfakturerede medlemskontingent        -101.650     
Andre tilgodehavender inkl periodeafgrænsningsposter             8.978              30.370     
Indestående i pengeinstitutter        3.541.783           9.386.545     
   
Aktiver i alt          3.550.761           9.518.565     
   
Passiver 

Egenkapital          2.116.059           8.260.125     
   
Forud indbetalt medlemskontingenter           362.250              380.250     
Skyldige omkostninger             713.961              645.121     
Feriepengeforpligtelser               69.366                 94.595     
Udlæg for tilskud af EU oplysningsmidler             171.533                 33.128     
A-skat, ATP m.v.                   2.556                              105.346     
Mellemregning med folketingsgruppen            115.036        -       
   
Passiver i alt         3.550.761          9.518.565     

Partiets ledelse har dags dato behandlet og godkendt årsregn-
skabet for regnskabsåret 2022 for Dansk Folkepartis Landsor-
ganisation.

Årsregnskabet er udarbejdet i overensstemmelse med 
Landsorganisationens vedtægter, Lov om private bidrag 
til politiske partier og offentliggørelse af politiske partiers 
regnskaber samt årsregnskabslovens bestemmelser for klasse 
A-virksomheder med de tilpasninger, der følger af foreningens 
særlige forhold.

Vi kan erklære, at regnskabet for Dansk Folkepartis 

Landsorganisation indeholder alle indtægter og udgifter for 
regnskabsåret 2022, samt at det giver et retvisende billede af 
partiets aktiver og passiver, finansielle stilling samt resultat.

Vi kan således erklære, at partiet ikke har haft andre ind-
tægter end de i regnskabet anførte.

Årsregnskabet godkendes hermed.

København, den 7. juli 2023
Morten Messerschmidt, formand
Peter Kofod, gruppeformand

Ledelsespåtegning



SKANDALEN, DER BLEV VÆK

ERIK BJØRN MØLLER, 
PRESSECHEF FOR 
DANSK FOLKEPARTI, 
ANSV. REDAKTØR FOR 
DANSK FOLKEBLAD

Det skorter ikke på selvforståelsen, når medie-
folk holder skåltaler for hinanden. Så får den 
fuld retorisk gas med udtryk som ”magtkritik” og 
”den fjerde statsmagt,” og det føles sikkert godt i 
 maven, mens rødvinen glider ned.

Men ser man bort fra mediernes traditionelle 
selvforherligelse, er virkeligheden noget ander-
ledes. Eller sagt på en anden måde: Der er forskel 
på skandaler. Og skulle en skandale udspringe af 
dansk udlændingepolitik, ser det ud til, at velbe-
haget ved at opfatte sig som 
”den fjerde statsmagt” over-
trumfes af politisk korrekthed 
og berøringsangst.

Tag nu skandalen i Indføds-
retskontoret i Udlændinge- og 
Integrationsministeriet.

”Hvilken skandale”? tænker 
du måske. Og med god grund.

For nok var der i maj tale om 
en åbenlys skandale, da det 
kom frem, at embedsmænd af 
egen drift havde besluttet sig for at sætte central 
udlændingelovgivning ud af kraft. Men det var 
yderst begrænset, hvad danskerne hørte til det.

For medierne udviste en rystende mangel på 
interesse for at kaste lys over den betændte sag.

I et brev til Folketinget lagde udlændinge- og 
integrationsminister Kaare Dybvad Bek ellers 
ikke skjul på, at den var gal: Hans medarbejdere i 
Indfødsretskontoret havde i godt to år sat central 
udlændingelovgivning ud af kraft. De undlod at 
efterleve lovkravet om at gennemføre et ekstra 
tjek af, om de personer, der har fået dansk stats-
borgerskab, tidligere har begået kriminalitet. Det 

var ellers et krav, som DF var med til at vedtage 
i 2018 for at kunne vurdere, om der er grundlag 
for at indlede en sag om at inddrage statsborger-
skabet.

I Dansk Folkeparti var vi rystede over, at em-
bedsmænd i over to år kan slippe afsted med at 
sætte lovens krav ud af kraft.

Men vi var faktisk lige så rystede, da det gik op 
for os, at medierne ikke rigtigt gad beskæftige sig 
med sagen. Efter sporadisk pligtomtale på første-

dagen efter ministerens brev 
døde sagen øjeblikkeligt.

Tilbage står altså, at em-
bedsmænd i godt to år har 
foretaget ”en prioritering” og 
sat lovgivningen ud af kraft. 
Uden konsekvenser. Uden 
forklaring. Ministeren vrider 
hænder, undskylder og bekla-
ger. Og bum – så er sagen død. 

Den følgende påstand er 
aldeles uvidenskabelig: Hvis 

denne skandale i stedet havde handlet om f.eks. 
enlige mødre eller transpersoner, så ville sagen 
være blevet kulegravet i månedsvis af ihærdige 
journalister og gravegrupper. 

Men nu er det altså en udlændingepolitisk sag, 
og den slags gider journalisterne bare ikke rigtigt. 
De lever i en politisk korrekt vild farelse om, at 
udlændingepolitikken ”er lagt død”, fordi andre 
partier for længst har overtaget DF’s politik. 

Det er og bliver en vildfarelse, og i DF påpeger 
vi naturligvis løbende behovet for nye udlændin-
gepolitiske stramninger. 

Det bliver vi ved med - især når medierne  svigter.

[ LEDER ]

Velbehaget ved at 
opfatte sig som ”den 
fjerde statsmagt” 
overtrumfes af 
 politisk korrekthed 
og berøringsangst.

Dansk Folkeblad omdeles af FK Distribution, som også omdeler reklametryksager. Hvis du har "Ja tak" til reklamer på din 
postkasse, kommer bladet sammen med reklamerne. Ellers får du bladet i en lille folder fra FK. Hvis du ikke har modtaget 

bladet fredag d. 22. september, kan du udfylde reklamationslinket på df.dk  så sørger FK for, at bladet efterdækkes

K I G  E F T E R  D A N S K  F O L K E B L A D  I  D I N  P O S T K A S S E

POUL I RIN-
GEN FOR DF
Bokseentusi 
asten Poul 
Gaardbo er 
frontløber på 
DFs frivillig
hedsprogram.
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BORGERNES 
STEMME I REGIONEN
DFs regionsråds 
medlemmer fortæller  
om deres arbejde. 
// Læs side 24-25

TRAVHESTEN 
MESSERSCHMIDT
Travføllet Messer 
schmidt Ice skal  
trænes til væddeløb. 
// Læs side 22


